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Úvodník
Vážení spoluobčané,
opět se blíží konec roku a slunečné a teplé

podzimní dny vystřídá na nějakou dobu zima.
Pro někoho nastane období zimních radová-
nek, jiní budou spíše vzpomínat na sluníčko a
těšit se na jaro. Přichází ale také období krás-
ných akcí, bez kterých si konec roku asi ani
neumíme přestavit…

Čeká nás zahájení adventu, čertovský rej,
adventní trh, koncerty a souběžně s tím také
všechny ty aktivity, kterým se říká přípravy na
Vánoce.

Přestože se často říká, že Vánoce jako nej-
krásnější svátky vnímají především děti, myslím
si, že se na toto období těšíme i my dospěláci.
A to i přes ten tradiční shon, který k prosinci
prostě patří. Stokrát sice ta krásnější část lid-
stva říká, že ten úklid, instalace vánočních
dekorací a pečení cukroví nebudou letos tak
rozsáhlé, pak jim to stejně nedá a společně pe-
čeme desítky druhů cukrovíček, mažeme, pl-
níme a poléváme, potom uklízíme, smejčíme a
zdobíme stejně jako v letech minulých… Ono
to totiž asi opravdu jinak nejde…

Tak bych nám všem chtěl ještě před tím kla-
sickým vánočním a novoročním přáním popřát
při té veškeré předvánoční aktivitě, abychom se
také nezapomněli přibrzdit, našli si čas na pří-
jemné akce či setkání, dali si punč nebo svařák
nebo jen tak vyrazili na procházku, abychom
k těm Vánocům spíše volně došli, než přiklusa-
li, jak se říká, s jazykem na vestě…

Nejen dětem, ale i všem ostatním bych
chtěl popřát ty nejkrásnější možné Vánoce. Ať
jsou co nejšťastnější, plné krásných chvil v ro-
dinách i mezi přáteli a známými, ať si v nich
dokážeme dělat radost, být k sobě ohleduplní a
třeba ať najdeme i cestu k pochopení a pomoci
druhým.

Do půlkulatého roku 2025 bych Vám jmé-
nem svým i jménem kolegyň a kolegů z vedení
města a z úřadu, chtěl popřát především hodně
zdraví. Chce se mi skoro napsat stokrát hodně
zdraví, protože bez něj to opravdu nejde. Dále
Vám přeji lidské štěstí, lásku a přátelství, dob-
rou náladu (i dobré nápady) a samozřejmě také
mnoho osobních či pracovních úspěchů. Všich-
ni se budeme těšit na krásná přátelská setkávání
ve městě a osadách a věřím, že budeme mít
v průběhu celého roku více důvodů k úsměvu
než ke kabonění a negativní náladě…

Tak ještě jednou šťastné a veselé! A vše
dobré do roku 2025!

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města Halloweenské strašidlení u Sluníček v naší mateřské školce

Hraní si „na vernisáž“ v naší galerii Koželužna
zvládli i žáci 5. třídy. A byli opravdu moc šikovníDěti z 2.A navštívily keramickou dílnu Kána

Fotografie z 3. ročníku festivalu regionálních výrobků a produktů oblasti Novohradsko-Doudlebska,
který se na začátku listopadu uskutečnil v našem městě, přilákal mnoho návštěvníků.
Další foto a informace naleznete uvnitř NZ
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Halloweenské odpoledne ve školní družině s povedenými kostýmy

Žáci 3.A si zpestřili učivo například návštěvou truhlárny pana Mráze

Halloweenský turnaj v kuželkách dětí ze školní družiny

Čekání na dobrý vítr se vyplatilo Koťátkům z MŠ a tak mohly pouštět
své draky na Jánské louce

Mateřskou školku navštívili zvířátka ze ZOO Dvorec V rámci výuky zoologie obratlovců se vydali žáci 9. A do ZOO v Praze

V říjnu se konala beseda s panem Aloisem Sassmannem o zvycích a tra-
dicích na Novohradsku. Žáci se dozvěděli zajímavosti a specifika z naší
oblasti. V rámci prezentace spatřili i řadu dobových fotografií

FOTOOHLÉDNUTÍ
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Zápis z 75. schůze městské rady
ze dne 6.11.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Ladislava Bártová, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser

Omluveni:
Ing. Eva Ševčíková, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 74. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 74. jednání rady města.

� 2. Žádost o koupi částí pozemků
– KN 35/2 a 1011/25, k.ú. Nové Hrady
Rada města nesouhlasí s prodejem části po-
zemku parc.č.1011/25 k. ú. Nové Hrady.
Rada města souhlasí s prodejem části pozemku
parc. č. 35/2 k. ú. Nové Hrady dle návrhu
s tím, že prodeje budou realizovány a postu-
povány Zastupitelstvu města Nové Hrady
po schválení jednotných pravidel při naklá-
dání s nemovitým majetkem ve vlastnictví
města Nové Hrady.
(Rada projednala žádost o koupi části pozemku
parc. č. KN 35/2 a části pozemku 1011/25,
k.ú. Nové Hrady.)

� 3. Žádost – prominutí nájmu
Rada města schvaluje prominutí nájemného
dle návrhu pro paní Michaelu Ch., Nové
Hrady a pověřuje Technické služby města
Nových Hradů přípravou dodatku k nájem-
ní smlouvě.
(Rada města obdržela žádost od paní Mi-
chaely Ch., Nové Hrady o odpuštění nájmu
z v bytovém domě č.p. 59., Nové Hrady
z důvodu vlastní investice do pronajatého
bytu.)

� 4. Žádost o prodloužení nájemní
smlouvy – Markéta M.
Rada města schvaluje záměr pronajmout
nebytové prostory v domě čp. 57, Nové
Hrady o výměře 63,44 m2 na dobu určitou
deseti let s tří měsíční výpovědní lhůtou za
minimální částku 500 Kč/m2/rok a pověřuje
tajemníka MěÚ Nové Hrady zveřejněním
na úřední desce města.
(Rada města projednala záměr pronajmout
nebytové prostory na adrese nám. Republi-
ky 57, Nové Hrady o výměře 63,44 m2 za
podmínek: doba pronájmu: 10 let, min. výše
nájemného 500 Kč/m2/rok.)

� 5. Zadávací dokumentace (na služby) –
Svoz komunálního odpadu pro Město
Nové Hrady na rok 2025
Rada města schvaluje zadávací dokumenta-
ci k veřejné zakázce: Svoz komunálního od-
padu pro Město Nové Hrady na rok 2025.
(Rada obdržela od STAVEBNÍ PORADNY
s.r.o. České Budějovice návrh zadávací do-
kumentace k veřejné zakázce: Svoz komu-

nálního odpadu pro Město Nové Hrady na
rok 2025.)

� 6. Jmenování komise pro otevírání
obálek – Svoz komunálního odpadu
pro Město Nové Hrady na rok 2025
Rada města jmenuje komisi pro otevírání
obálek na akci: Svoz komunálního odpadu
pro Město Nové Hrady na rok 2025 ve
složení: Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Lucie
Kříhová a Zdeněk Vaněk, náhradníci: Ing.
Pavla Vaněčková, Lenka Roulová a Bc.
Vlasta Kučerová.
Rada města jmenuje hodnotící komisi na
akci: Svoz komunálního odpadu pro Město
Nové Hrady na rok 2025 ve složení: Bc. Ro-
man Schmidt, Josef Sýkora, Jaroslav Faktor
a náhradníci: Ing. Pavel Hamberger, Miro-
slav Vrchota a Ing. Eva Ševčíková.
Rada města schvaluje seznam obesílaných
firem dle návrhu s tím, že další uchazeči se
mohou přihlásit na základě výzvy, která
bude zveřejněna na internetových stránkách
města.
(Rada obdržela návrh na jmenování komise
pro otevírání obálek a návrh na jmenování
hodnotící komise k veřejné zakázce: Svoz
komunálního odpadu pro Město Nové Hra-
dy na rok 2025, včetně seznamu obesíla-
ných firem.)

� 7. Poskytnutí dotace – Modernizace
veřejného osvětlení ve městě Nové
Hrady
Rada města bere na vědomí rozhodnutí
o poskytnutí dotace v rámci programu Mi-
nisterstva průmyslu a obchodu "Národní
plán obnovy, komponenta 2.2.2" s názvem
projektu Modernizace veřejného osvětlení
ve městě Nové Hrady.
(Místostarosta informoval radu o rozhodnu-
tí o poskytnutí dotace v rámci programu Mi-
nisterstva průmyslu a obchodu "Národní
plán obnovy, komponenta 2.2.2" s názvem
projektu Modernizace veřejného osvětle-
ní ve městě Nové Hrady. Výše dotace:
2.268.600 Kč.)

� 8. Poskytnutí dotace – Zavedení
energetického managementu ve městě
Nové Hrady
Rada města bere na vědomí rozhodnutí
o poskytnutí dotace v rámci programu Mi-
nisterstva průmyslu a obchodu "Národní
plán obnovy, komponenta 7.3" s názvem
projektu Zavedení energetického manage-
mentu ve městě Nové Hrady.
(Místostarosta informoval radu o rozhodnu-
tí o poskytnutí dotace v rámci programu Mi-
nisterstva průmyslu a obchodu "Národní
plán obnovy, komponenta 7.3" s názvem
projektu Zavedení energetického manage-
mentu ve městě Nové Hrady. Výše dotace:
237.500 Kč.)

� 9. Návrh rozpočtu na rok 2025 + návrh
střednědobého výhledu – ZŠ Nové Hrady
Rada města schvaluje střednědobý výhled
rozpočtu Základní školy Nové Hrady na
roky 2025–2027.
Rada města schvaluje rozpočet Základní
školy Nové Hrady na rok 2025.

(Rada města obdržela od Základní školy
Nové Hrady střednědobý výhled rozpočtu
na roky 2025-2027 a návrh rozpočtu na rok
2025. Rozpočet předpokládá výši dotace na
provoz 3.800.000 Kč.)

� 10. Návrh rozpočtu na rok 2025 + návrh
střednědobého výhledu 2025–2027 – MŠ
Nové Hrady
Rada města schvaluje střednědobý výhled
rozpočtu Mateřské školy Nové Hrady na
roky 2025-2027.
Rada města schvaluje rozpočet Mateřské
školy Nové Hrady na rok 2025.
(Rada města obdržela od Mateřské školy
Nové Hrady střednědobý výhled rozpočtu
na roky 2025-2027 a návrh rozpočtu na rok
2025. Rozpočet předpokládá výši dotace na
provoz 1.543.000 Kč.)

� 11. Zápis Sociální komise
Rada města bere na vědomí zápis z jednání
sociální komise ze dne 14.10.2024.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č. 37
v domě DPS Nové Hrady pí. Marii T., Nové
Hrady.
Rada města schvaluje na základě doporuče-
ní a zápisu z jednání Sociální komise rady
města Nové Hrady přidělení bytu č. 50 paní
Marii F., Nové Hrady v domě DPS Nové
Hrady.
Rada města schvaluje výpůjčku bytu č. 19
v domě DPS Nové Hrady pro paní Pavlu
Švarcovou, IČ: 69554641. v rámci aktivit
Tvořivé dílny.
(Rada obdržela zápis z jednání sociální ko-
mise ze dne 14.10.2024 s doporučením pro
radu.)

� 12. Žádost – Autis Centrum, o.p.s.
Rada města bere na vědomí žádost společ-
nosti Autis Centra, o.p.s., České Budějovice
o finanční podporu na rok 2025 a postupuje
žádost Sociální komisi Rady města Nové
Hrady a Finanční komisi Rady města Nové
Hrady.
(Rada obdržela od společnosti Autis Cen-
trum, o.p.s., České Budějovice žádost o fi-
nanční podporu na rok 2025.)

� 13. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

� 14. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 15. Odpis promlčených pohledávek pro
nedobytnost
Rada města schvaluje odpis promlčených
pohledávek pro nedobytnost za rok 2018
v celkové výši 30.758 Kč.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování na str. 4
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(Rada města obdržela od Ekonomického od-
boru MěÚ Nové Hrady informaci o odpisu
promlčených pohledávek pro nedobytnost.
Na základě výzev zasílaných dlužníkům
k úhradě pohledávek a uplynutí šestileté
lhůty po jejich splatnosti jsou pohledávky
považovány za nedobytné, tj. právo pro vy-
brání poplatku a jeho vymáhání zaniklo.
Z podrozvahové evidence se jedná o vyřa-
zení částky 30.758 Kč za rok 2018, tj. 65 ks
pohledávek.)

� 16. Žádost o poskytnutí finančního
příspěvku na vyhotovení lesních
hospodářských plánů
Rada města souhlasí s podáním žádosti
o poskytnutí finančního příspěvku na vy-
hotovení lesních hospodářských plánů při
Krajském úřadu Jihočeského kraje, Odbo-
ru životního prostředí, zemědělství a lesnic-
tví dle návrhu.
(Rada projednala žádost o poskytnutí fi-
nančního příspěvku na vyhotovení lesních
hospodářských plánů při Krajském úřadu
Jihočeského kraje, Odboru životního pros-
tředí, zemědělství a lesnictví. Celkové ná-
klady na vyhotovení LHP: 500.727,28 Kč.)

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 3

Výdejní boxy pod Májem
Před několika týdny se v našem městě

na parkovišti pod hotelem Máj objevil další
výdejní box. Na ten první od Zásilkovny
navázal kolega od Alzy. V současné době
ještě probíhají jednání o umístění výdejního
boxu další společnosti (PPL). Naši občané
tak budou moci některé zásilky snadněji vy-
zvedávat dle svých časových možností.

Realizace průtahu městem a kruhové křižovatky
Po ukončení velké uzavírky hlavního příjezdu do města pokračova-

ly stavební práce v průtahu městem i v blízkosti kruhové křižovatky.
Přestože původně zhotovitel avizoval další drobná omezení a jízdu

na semafory, nakonec COLAS a jeho subdodavatelé všechny práce rea-
lizovali za plného provozu (někdy to sice bylo složité vymotat se kolem
pracujících lidí a strojů, ale vše nakonec i díky ohleduplnosti a trpělivosti
řidičů i chodců dopadlo dobře…).

Postupně tak došlo k dokončení chodníku mezi Českým domem a
ulicí na Vyhlídce, byly zde osazeny ploty a vstupní brány na soukromé
pozemky a dle podnětů Policie ČR bylo dořešeno i dopravní značení.
Další práce pak probíhaly v křižovatce u Českého domu, kde byla upra-
vena část chodníku v blízkosti přechodu pro chodce.

Hlavní aktivita se však týkala strany u zámku. Došlo zde k uzavření
původního vjezdu do zámeckého areálu a přesměrování vstupu pro pěší
v návaznosti na nový přechod pro chodce. Ve stoce u cesty před zám-
kem byly osazeny nové rigoláky (odvádí vodu směrem k Vitorazské
ulici) a u vjezdu do areálu nad hotelem Máj byl přechod pro chodce
upraven tak, aby chodci přecházeli mimo tento vjezd.

Na druhé straně za vjezdem projektant stavby upravil tvar křižovat-
ky. Vznikají zde tzv. slzy, které mají dle nových norem a požadavků
dopravních expertů Policie ČR usměrnit dopravu. Přestože jsme k těm-
to návrhům měli připomínky (a některé podporovali i zástupci Správy a
údržba silnic), pan projektant trval na tom, že to takto musí být realizo-
váno. Nezbývá tedy než věřit tomu, že drobné vlnky trochu zbrzdí pro-
jíždějící auta, upraví a nebudou tlačit zejména autobusy a traktory
s vlekem na druhou stranu komunikace.

Zmíněná slza před původním buquoyským skleníkem naopak umožnila
opravu a rozšíření chodníku. Zatím byla tato oprava řešena pouze na hranici

realizované křižovatky, máme však dohodu se zhotovitelem, že i zbý-
vají část chodníku směrem ke vstupu k jezírku a do parku bude možné
řešit v zimních či jarních měsících.

Na protilehlé straně křižovatky jsme velmi rádi za nový chodník.
Ten nyní bezpečně dovede chodce od hotelu Máj či nádraží směrem
dolů do Vitorazské ulice a propojení mezi „starým“ a „novým“ městem
tak bude konečně po plnohodnotném chodníku. Původní sjezd k lesác-
kým bytovkám a dvojdomku byl zmenšen dle normy.

Na protilehlé straně také vznikla nová „slza“. I zde jsme navrhovali
změnu v tom smyslu, aby tato slza byla se sníženým obrubníkem po-
jízdná pro traktory a nákladní vozidla, což by dle našeho názoru pro
tyto dopravní prostředky či autobusy umožňovalo lepší zatočení smě-
rem na Nakolice (slza by tak byla pojízdná podobně jako vnitřní kruh
na kruháči). Pan projektant však s ohledem na pohyb chodců u rohu bý-
valého zahradnictví trval na schválené verzi projektu, a tak zde vznikne
zelený pás, který stejně jako na straně u zámku bude oset travou a v bu-
doucnu případně ve spolupráci s Technickými službami města doplněn
o nějakou květinovou výsadbu. Podél zdi zahradnictví bychom taktéž
v příštím roce dokončili výměnu povrchu chodníku.

Na posledním listopadové kontrolním dnu nás zhotovitel informo-
val o dokončení posledních prací (dosypání zeminy za obrubníky, do-
končení vstupního chodníčku v areálu zámku, osazení plotových dílů
u původního vjezdu, přebroušení pracovní spáry na hlavní cestě ad.)
a také o opravě v křižovatce u Českého domu, kde bude část výkopu
po opravě vodovodu provizorně zabetonována tak, abychom snadněji
zvládli zimní období. V tomto i dalších úsecích došlo k dohodě mezi
zhotovitelem a Správou a údržbou silnic ohledně péče o komunikace
v době, kdy dojde k přerušení prací. Případné výmoly budou doplňovány

a řešeny SUSkou a zhotovitel poté pravděpo-
dobně v březnu provede finální opravy komu-
nikací, včetně obou křižovatek.

Protože si tyto práce vyžádají ještě několik
částečných omezení, budeme o nich s předsti-
hem informovat po dohodě se zhotovitelem,
resp. v návaznosti na to, kdy odezní zima a
bude možno tyto práce zahájit.

Na začátku prosince by mělo dojít k ukon-
čení letošní části obou staveb a oficiálnímu
uvedení do užívání částí stavby. Na konci
předposledního listopadového týdne by mělo
být spuštěno osvětlení kruhové křižovatky, a i
zde ještě dojde k drobným úpravám povrchů a
dopravního značení.

POZVÁNKA
na 12. veřejné zasedání

Zastupitelstva města Nových Hradů, které se koná ve
čtvrtek 12. 12. 2024 v 18.00 hodin

v sále Kulturně-spolkového domu v Nových Hradech
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Rušení úřadu práce nejen v Nových Hradech
Na začátku listopadu překvapila občany asi

nejen v našem městě informace o rušení úřadů
práce v 83 městech v rámci České republiky.
Z novin a internetových serverů jsme se ná-
sledně dozvěděli, že rušení se má týkat i pobo-
ček v Nových Hradech a v Trhových Svinech.
Překvapení starostů po celé republice bylo veli-
ké, protože s vedením měst nikdo uzavírání ne-
konzultoval a všichni jsme se tuto nepříjemnou
informaci dozvídali pouze z médií.

Osobně mě na návrhu rušení mrzí právě ne-
jen obsah sdělení a jeho odůvodnění, ale také
způsob oznámení. Na konci srpna byl u nás
přímo pan ministr, aby si prohlédl město, které
vyhrálo soutěž Obec přátelská rodině a senio-
rům. Vyptával se nás na problémy, chtěl znát
naše plány, o tom, že ministerstvo plánuje za-
sáhnout takto negativně naše občany nám však
neřekl ani slovo…

Až po silné reakci starostek a starostů ze
všech koutů republiky, přišla nabídka jednání
ze strany vedení Úřadu práce. Byl jsem oslo-
vený panem ředitelem krajské pobočky ÚP
v Českých Budějovicích a byla mi nabídnuta
schůzka s předáním informací. Tuto schůzku
jsem přijal a nabídl projednání na jedné schůzce
společně s kolegou starostou z Trhových Svinů
D. Štojdlem (zároveň novým náměstkem hej-
tmana Jihočeského kraje). Zároveň jsem též
informoval i předsedu našeho mikroregionu
s tím, že bychom se k celé situaci mohli násled-
ně postavit nejenom jako jednotlivá města a
obce, ale též jako mikroregion.

Na jednání nás pan ředitel informoval o způ-
sobu, jakým pověřená agentura zpracovala ná-
vrh na uzavření poboček, zároveň sdělil, že
generální ředitelství nehodlá od rušení ustupo-
vat. Vysvětlení bylo v principu stejné s tím,
co se předtím objevovalo v médiích. Vedle
vytíženosti zaměstnanců mělo jít i o náklady na
provoz, bezpečnost zaměstnanců a dojezdovou
vzdálenost do jiných poboček. Na základě těchto
kritérií pak byly jednotlivé pobočky ohodnoceny
a naše získala 69 z 200 možných bodů, T. Sviny
pak o dva body více.

Pan ředitel nám též řekl, že chápe naší situ-
aci a že může o trochu posunout rušení obou
poboček s tím, že by nejprve zrušili pobočku
v N. Hradech (v dubnu 2025) a následně v říj-
nu i T. Sviny.

Osobně jsem panu řediteli sdělil, že jsem
nepřijel bojovat o to, abychom udrželi alespoň
pobočku v T. Svinech, ale že si myslím, že
svůj význam má i u nás, a to s ohledem na do-
stupnost jiných poboček pro naše občany, ale i
třeba jako místo, které by mohlo být dojezdo-
vě příznivé i pro České Velenice a další obce
ze sousedního okresu, které musí jezdit do
Třeboně či J. Hradce.

Nesouhlasil jsem též s tím, že z Nových
Hradů by po uzavření obou poboček byla do-
jezdová vzdálenost autem či veřejnou dopra-
vou. Kaplice, Třeboň i České Budějovice toto
kritérium nesplňují, snad jen Třeboň při hodně
ostré jízdě autem. Pomocí veřejné dopravy ani
omylem… Pan ředitel řekl, že agentura konsta-
tovala, že naplnění tohoto kritéria se týká 98 %
rušených poboček a že my jsme, bohužel, mezi
těmi 2 %.

Současně jsem nesouhlasil s argumentem
ohledně bezpečnosti, resp. nebezpečnosti. Po
návštěvě naší pobočky jsem si totiž potvrdil,
že za posledních 22 let žádný problém s agre-
sivitou ze strany klientů nebyl. Zároveň tento
uváděný důvod vnímám jako důležitý. Pokud
úřady práce za letošní rok zaznamenaly cca.
750 různých forem útoků na zaměstnance (v Ji-
hočeském kraji však pouze 17!), je třeba toto
brát jako reálnou hrozbu. Zároveň je však
možné přijmout opatření, aby byli zaměstnanci
lépe chráněni. Proto jsem panu řediteli sdělil, že
mne mrzí, že tuto věc neřešili s námi jako maji-
telem objektu, kde se pobočka nachází. Věřím,
že bychom nalezli řešení…

Stejně tak mohlo ministerstvo či generální
ředitelství řešit otázku ohledně výše nájemné-
ho či dalších služeb (úklid, topení apod.). Mís-
to toho bylo šmahem rozhodnuto, aniž by se
hledaly cesty k tomu, jak tuto službu a pomoc
občanům zachovat.

Jedinou oblast, u které neumím do tohoto
momentu definovat důležitost, je vytížení
obou zaměstnankyň úřadu. Mám jen osobní
zkušenost z návštěv objektu či při domluve-
ných schůzkách. Téměř vždy jsem na chodbě
či v čekárně někoho potkal, někdo přicházel na
schůzku nebo jenom s nějakým dotazem. Pan
ředitel přislíbil, že čísla pošlou…

Při jednání též pan ředitel zmínil, že minis-
terstvo práce a sociálních věci vidí budoucnost
v digitalizaci a že v budoucnu bude možné veš-
keré dávky (bude asi jenom jedna superdávka) i
záležitosti zaměstnanecké řešit „doslova z do-
mova, z gauče“! A pokud prý bude někdo, kdo
to sám nezvládne, pomohou mu v digitálním vy-
plnění na pobočce úřadu práce nebo na poboč-
kách České pošty!!!??? Při představě, že někdo
vyplňuje žádost o dávku na naší či jiné podobné
(velikostně, zázemím, soukromím, počtem za-
městnanců) pobočce České pošty, jsem se roze-
smál a myslím si, že i pan ředitel moc dobře
věděl, jak je to nereálné…

O společném jednání jsem informoval radu
města. Budeme čekat na další podklady, záro-
veň jsme se domluvili, že dáme najevo svůj
nesouhlas s rušením pobočky v Nových Hra-
dech a požádáme o podobné stanovisko i mik-
roregion. Rušení pobočky v našem městě
vnímáme jako další krok státu vůči venkovu,
obcím v příhraničí a jeho obyvatelům. V regi-
onu, kde často dochází k výkyvům v zaměst-
nanosti (omezování výroby, složitost nacházet
pracovní příležitost, složitá dostupnost), je též
důležitá místní znalost. Díky tomu se dařilo
spoustě našich občanů ve spolupráci s místní
pobočkou najít práci, právě díky této znalosti
jsme se na ně mohli obracet třeba i my (úřad či
technické služby) nebo někteří zaměstnavatelé.
Díky místní znalosti dostali možní adepti infor-
maci o zájmu zaměstnavatelů a často to skonči-
lo úspěšným zaměstnáním pro mnoho z nich.

Podobně je to i se „sociálkou“. Pro ma-
minky i jiné žadatele bude mnohem složitější
cestovat do ČB (kdo navíc někdy byl v ČB na
pobočce, ví, že přezdívka dům hrůzy není ná-
hodná…).

Vnímáme realitu nastalé situace a jasně de-
klarovanou neochotu generálního ředitelství a

ministerstva něco měnit. Přesto chceme dát na-
jevo svůj nesouhlas a věříme, že po předložení
konkrétních argumentů bude ještě někdo ocho-
ten o celé záležitosti diskutovat. Z prvních re-
akcí je zřejmé, že v tomto ohledu nejsme
jediní, kdo se s rušením pobočky úřadu práce
nechce smířit.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

PS.: V pátek 22. listopadu 2024 jsem
obdržel mailem podklady od ředitele Krajské
pobočky ÚP ČR v Českých Budějovicích Ing.
I. Loukoty ohledně vytíženosti naší i trhovos-
vinenské pobočky za období 2023 a 2024.
V této statistice je mnoho údajů, ke kterým
však ještě budeme potřebovat další vysvětlení.
V otázce zaměstnanosti z ní však vyplývá, že
průměrný měsíční počet evidovaných uchaze-
čů o zaměstnání v roce 2023 byl 118 osob, za
období leden - říjen 2024 pak 110 osob.

Průměrný měsíční počet žádostí o dávky
SSP (státní sociální podpora) a SPOD (sociál-
ně právní ochrana dětí) činí 133 osob, za leden
- říjen 2024 to pak bylo 126 osob. V tabulce
jsou pak ještě další údaje, které vysvětlují fun-
gování různých agend. Bez další konzultace
však není jasné, jak časově náročné jednotlivé
úkony jsou ve vazbě na čas přímého kontaktu
s klientem a na další administrativní zpracová-
ní či řešení pomoci (např. při zprostředková-
vání zaměstnání apod.).

Dále pan ředitel v mailu sdělil, že v roce
2025 se očekává tyto kroky:
− pokračující transformace Úřadu práce ČR

jak v oblasti NSD (nepojistné sociální dáv-
ky), tak i v oblasti ZAM (zaměstnanost =
evidence uchazečů o zaměstnání a zpros-
tředkování zaměstnání).

− legislativa od 1.1.2025 předpokládá pouze
digitální podání žádosti o zprostředkování
zaměstnání a žádosti o podporu v neza-
městnanosti, nebude již existovat písemná
žádost, což by mělo snížit osobní kontakty
na pracovištích Úřadu práce ČR.

− u příjmů a uhrazených nákladů za energie
v rámci NSD (nepojistné sociální dávky)
bude zajišťováno dálkové zpracování pod-
kladů za klienta, což by mělo opět význam-
ně snížit osobní kontakty na pracovištích
Úřadu práce ČR.

− od 1.7.2025 by měla být nová dávka státní
sociální pomoci, která zahrnuje součas-
né dávky SSP (státní sociální podpora) a
HMN (hmotná nouze), kdy podání bude
umožněno opět pouze digitální formou bez
možnosti písemné žádosti.

− od 1.9.2025 bude přesunuta agenda DOZP
(dávky občanům se zdravotním postižením)
a PnP (příspěvek na péči) na Českou sprá-
vu sociálního zabezpečení, tzn. že již ne-
bude zajišťováno Úřadem práce ČR. I zde
bude možné pouze digitální podání bez
papírové žádosti.

Po obdržení těchto podkladů budu po kon-
zultaci s radou města informovat kolegyně a
kolegy z mikroregionu. Poté se uvidí, jaké
budou další kroky.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
(25.11.2024)
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Oznámení o vyhlášení výběrového řízení

Tajemník Městského úřadu Nové Hrady
vyhlašuje výběrové řízení na místo

Referenta Investičního
a majetkového odboru

Městského úřadu Nové Hrady
9. platová třída, doba neurčitá

místo výkonu práce: Nové Hrady

předpokládaný nástup: ihned/dle dohody

Výběrové řízení vyhlašuje vedoucí úřadu v souladu s § 7 zákona
č. 312/2002 Sb., o úřednících územních samosprávných celků a
o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů

Charakteristika pozice:
Agenda veřejných zakázek, dotačních titulů – příprava, realizace

a koordinace investičních akcí města, technický dozor investora

Kvalifikační předpoklady a požadavky:
− dosažené vzdělání (požadavek): vyšší odborné vzdělání

nebo střední vzdělání s maturitní zkouškou
− obor školního vzdělání (předpoklad): ekonomické, stavební
− znalosti oboru (předpoklad): oblast veřejné rozpočty,

dotační programy, účetnictví, veřejné zakázky, stavební právo
− jazykové znalosti: znalost cizího jazyka výhodou
− další znalosti, dovednosti a předpoklady: dovednost pracovat

na PC (MS Office, Windows, Internet),
práce v GIS (geografický informační systém) – výhodou,
řidičský průkaz skupiny „B“

Předpoklady pro vznik pracovního poměru úředníka:
− státní občanství ČR nebo cizí státní občanství a trvalý pobyt

v ČR, věk minimálně 18 let, způsobilost k právním úkonům,
bezúhonnost, ovládání jednacího jazyka

Náležitosti přihlášky:
jméno, příjmení, titul, datum a místo narození, státní příslušnost,

místo trvalého pobytu, číslo občanského průkazu (číslo dokladu
o povolení k pobytu, jde-li o cizího státního občana), datum a podpis

Přílohy přihlášky:
strukturovaný životopis, výpis z evidence Rejstříku trestů ne starší

než 3 měsíce (originál případně ověřená kopie); u cizích státních pří-
slušníků též obdobný doklad osvědčující bezúhonnost vydaný do-
movským státem (pokud takový doklad domovský stát nevydává,
doloží se bezúhonnost čestným prohlášením), ověřená kopie dokla-
du o nejvyšším dosaženém vzdělání, souhlas se zpracováním osob-
ních údajů případně žádost o vrácení poskytnutých dokladů

Přihlášky s požadovanými doklady doručte osobně, popřípadě
zašlete nejpozději do 09.12.2024 do 17:00 na adresu: Městský úřad
Nové Hrady, tajemník MěÚ, nám. Republiky čp. 46, 373 33 Nové
Hrady.
Podrobnější informace o pracovní pozici podá:
Ing. Vladimír Schusser, tajemník MěÚ,
telefon: 386 101 012, 603 882 342,
e-mail: vladimirs@novehrady.cz

Ústní pohovory proběhnou 12.12.2024, konkrétní čas poho-
voru bude uchazeči sdělen telefonicky nebo mailem.

Písemně nevyžádané přílohy přihlášky budou po 30 dnech od
skončení výběrového řízení skartovány.

Vyhlašovatel si vyhrazuje právo zrušit toto výběrové řízení kdy-
koliv v jeho průběhu.

Ing. Vladimír Schusser, tajemník MěÚ

Slavnostní vyhlášení soutěže
Obec přátelská rodině

a seniorům 2024
V úterý 29. října proběhlo v Praze v Kaiserštejnském paláci slav-

nostní vyhlášení výsledků soutěže Obec přátelská rodině a seniorům
2024. Naše město se ve své kategorii (801 – 5 000 obyvatel) umístilo na
prvním místě a získalo dotaci ve výši 900 000 Kč. Projekt je neinvestič-
ního charakteru a nabízí různé aktivity pro všechny věkové kategorie a
cílové skupiny v rámci města Nové Hrady a jeho osad. Všechny aktivity
jsou realizovány v roce 2024.

Slavnostního předání se zúčastnil starosta města Mgr. Vladimír Hokr
a z rukou vrchní ředitelky sekce rodinné politiky a sociálních služeb
MPSV paní Zdislavy Odstrčilové převzal symbolický šek a diplom.

Investiční odbor
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Vítání občánků
Ve středu 23. října 2024 proběhlo druhé le-

tošní vítání novohradských občánků, kteří se
narodili v období leden-červenec 2024. Slav-
nostně bylo přivítáno celkem 6 dětí (3 dívky a
3 chlapci).

Přivítání tradičně zahájilo vystoupení dětí
z Mateřské školy Nové Hrady pod vedením
paní učitelky Šárky Dibďákové. Po úvodní řeči
rodiče následně z rukou pana starosty Mgr.
Vladimíra Hokra obdrželi Rodný list Jihoče-
cha, personalizovanou keramickou sadu, dár-
kový poukaz a květinu. Součástí dárků pro
malé občánky jsou také pořízené fotografie a
videozáznam ze samotného vítání občánků.

MěÚ Nové Hrady
Vítání občánků je součástí projektu s názvem Vítání nových občánků ve městě Nové Hrady
v rámci Dotačního programu na podporu narozených dětí z Jihočeského kraje

Den válečných veteránů
V rámci Dne válečných veteránů položil starosta města Vladimír Hokr společně s členem

spolku Jednadevadesátníci Janem Bicanem tradičně květiny k pomníkům padlých v 1. světové
válce v Nových Hradech, Byňově a Veveří.

11. listopad byl vybrán symbolicky, neboť toho dne roku 1918 v 11 hodin bylo ve vlakovém
voze v Le Francport u severofrancouzského města Compiegne podepsáno příměří mezi Spojenci
a Německem, jímž byly na západní frontě ukončeny boje 1. světové války.

Symbolem Dne veteránů se stal květ vlčího máku. Připnutím symbolického květu jako krev
rudého vlčího máku si lidé po celém světě připomínají hrdinství vojáků a vzdávají jim úctu. Je to
připomínka padlých, zmrzačených i přeživších.

Sdružení nezávislých
kandidátů

Občané pro zdravé město
přeje všem spoluobčanům

poklidní čas adventní
a šťastné a veselé Vánoce.

Přejeme Vám,
aby i rok 2025 byl pro Vás
i Vaše blízké plný zdraví,

lásky a životní pohody
a úspěšný v osobním
i pracovním životě.

Budeme se těšit na další
příjemná setkání ve městě

i osadách nejen při tradičních
i nových kulturních,

spolkových, společenských
a sportovních akcích, ale i při

společné realizaci Vašich
podnětů k rozvoji našeho města

a osad a při plánování
nových projektů a aktivit.
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Setkání v Domě
s pečovatelskou

službou
V úterý 12. listopadu proběhlo další setkání

a povídání v Domě s pečovatelskou službou.
Hudební část tentokrát obstarala Malá Podho-
ranka, povídání nad fotografiemi vedl starosta
města Vladimír Hokr. U oblíbených lidovek
jsme u fotografií našeho města i osad vzpomí-
nali na některé pamětníky a kamarády. Po-
stupně jsme se dostali k tématu školství.
Díky seznamu žáků a učitelů místní základní
školy, které před lety zpracoval pan učitel
Václav Marek, jsme si připomínali tehdejší
spolužáky, učitele ze školy a prošli i další za-
jímavé archivní dokumenty a staré fotografie.
Setkání bylo velmi příjemné a více než dvě ho-
diny utekly doslova jako voda. Na některá vy-
právění určitě ještě navážeme při některém
příštím setkání…

Vemte šály, kabáty,
Vánoce jsou za vraty!
Svařák, mandle, spousta medu,
navštivte svou babi, dědu.
Potěší je víc než dárky,
spíše s vámi kafe s mlékem,
kupte turka, kytku, párky,
buďte jejich smíchem, lékem.
Přeci svátky lásky, klidu,
nestrávíme na mobilu.
Buďme off a buďme spolu
– vyhneme se stresu, shonu.
Spousta smíchu, lásky, relaxu,
přejí pečovatelky z Ledaxu
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Cech svatého Huberta – aby byla budoucí generace!
Vážení čtenáři Novohradského zpravodaje, nadpis našeho poslední-

ho článku roku 2024 odpovídá jedné z mylšenek, které stály u zrodu na-
šeho myslivecko – ochranářského splku v roce 2020. Tedy, oslovit
mladou generaci a ukázat ji myslivost, jako cestu k ochraně přírody.
Jsme moc rádi, že se nám tento úkol daří naplnit a že je o prezentaci uni-
kátní české myslivosti zájem.

Po celý rok se snažíme napříč jihočeským krajem šířit dobré jméno
pravodatných myslivců a prezentovat jejich práci pro zvěř a přírodu.
Letošní rok byl opět velmi bohatý na různé akce, kterých jsme se
zúčastnili a ještě v závěru roku zúčastníme. Největší radost máme při
prezentacích ve školách a školkách, ale i na všech ostatních akcích.
Těmi největšími jsou pochopitelně Den ochrany přírody, myslivosti,
rybářství a včelařství u nás na Nových Hradech, Národní myslivecké
slavnosti na zámku Ohrada, Myslivecká Třeboň nebo Lesnický den na
zámku Ohrada. Následují akce, jako besedy či povídání s myslivcem,
přednášky a povídání s předškoláky, školáky a ostatní veřejností nejen
ve školkách a školách, ale i na akcích, které organizují jiné spolky či
státní organizace. Musíme si skutečně uvědomit, že bez výchovy mladé
generace nebudou nejen myslivci, ale ani dobrovolní hasiči, fotbalisté
nebo ochránci přírody. Jakou generaci vychováme my a jak se k těmto
úkolům postaví zjistíme opravdu velmi brzy. Proto se musíme všichni
snažit, aby jsme předávaly odkazy našich předků svědomitě a vyna-
ložili k tomu dostatek úsilí, protože samo se to neudělá! Především je
nutné klást důraz na místo, kde žijeme. Novohradsko je krásné a jeho
příroda bohatá, bohužel, peníze jsou pro některé osoby více než domov
nebo zdravá a nedotčená příroda. Proto se musíme snažit zabránit sna-
hám o devastaci přírody stran národních i nadnárodních společností,
které si dělají zálusk na těžbu písku u Nakolic, těžbu živce mezi Nako-
licemi a Vyšnou nebo chtějí pomocí změn v územním plánu zakládat
rekreační oblasti tam, kde nyní panuje divoká příroda a ani naši předci
v takových místech nestavěli, ale s půdou a lesy hospodařili!!! I k to-
muto poslání je třeba vést novou mladou generaci, ale zároveň působit
na všechny zainteresované strany a takové jednání odmíntout. Jak

jsme se přesvědčili i u nás na Nových Hradech, né vždy je dobré plout
s proudem a nechat o věci rozhodovat jednotlivce či malou skupinu
osob.

Mimo tradiční „přednáškové“ dny patřil konec měsíce října patro-
novi myslivců sv. Hubertovi. Letošní ročník jsme pořádali spolu se
Státním hradem Nové Hrady, který zastupoval pan Mgr. Jan Smolík
organizující Podzimní hradní slavnosti. Mši v kostele sloužil za ne-
mocného pátera Radoslava páter Jan. O doprovod se postaralo trio Ji-
hočeských trubačů a zpěvem mši doprovodila Eliška Brychtová. Mše
byla velmi pěkná a účast velmi hojná. Poděkování směřujem právě pá-
teru Radoslavu Šedivému, který s námi na mši spolupracuje již čtvrtým
rokem a pochopitelně členům našeho spolku. Po mši jsme se přesunuli
do státního hradu, kde probíhal celodenní bohatý program. Na něm se
náš spolek podílel ještě dvakrát a to stánkem k osvětě myslivosti a
ukázkou loveckých psů s výkladem. Jsme moc rádi, že byl o myslivost
zájem a panu Smolíkovi a jeho týmu děkujeme za uspořádání pěkného
dne. Svatohubertskou mší jsme tak zakončili veřejené akce. Poslední tři
přednášky proběhly v MŠ Horní Stropnice, ZŠ Kubatova v ČB a ZŠ
Ledenice.

Již nyní však připravujeme akce na rok 2025. Opět bude tradiční jar-
ní úklid v měsíci dubnu a květnu, opět bude v měsíci červnu Den ochra-
ny přírody.., na podzim pak Svatohuberská mše a mnoho dalšího.
Všechny termíny dáme v novém roce včas na vědomí a to jak cestou
Novohradského zpravodaje, tak cestou našich webových stránek nebo
sociální sítě facebook.

Závěrem mi dovolte jménem našeho spolku poděkovat všem, kteří
jdou na naší cestě s námi a pomáhají nám v péči o naši přírodu a osvětu
na poli myslivosti.

Přejeme krásný závěr roku, hezké svátky vánoční a do nového roku
hlavně pevné zdraví a krapet toho štěstí. Jsme i nadále s pozdravem čes-
ké myslivosti a ochraně přírody zdar!!

Martin Brychta, předseda spolku Cech svatého Huberta, z.s.
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Festival regionálních produktů
a výrobků v Nových Hradech
Třetí ročník festivalu regionálních výrobků a produktů pořádaný Desti-

nací Novohradsko-Doudlebsko přilákal v sobotu 9.11. do našeho města
více než tři sta návštěvníků. Ti měli možnost v KS hotelu Máj poznat, pří-
padně i ochutnat, jaké řemeslné výrobky a potravinové produkty pochází
především z našeho regionu Novohradsko-Doudlebska. V úvodu festivalu
předali zástupci z „destinačního výboru“ další 3 certifikáty značky Oprav-
du od nás, a to pro pivo Bejval z Olešnice, originální perníčky kapliček Ří-
movské pašijové cesty a včelí med paní A. Krejčí. V průběhu celého
odpoledne probíhal u stolů s produkty čilý ruch a také degustační soutěž, a
to vše doplňovala kapela BartBand z Velešína.

K. Jarolímková
Sladká a voňavá nabídka od rodinné firmy Včelařství Čadovi z Oleš-
nice – ochucené medy, medovina, svíčky i adventní kalendář

V průběhu celého odpoledne probíhaly i minirozhovory s jednotlivými producenty, při kterých
se mohli návštěvníci dozvědět podrobnosti o výrobcích i zajímavé příběhy jednotlivých výrobců
a řemeslníků

Předávání certifikátu „Opravdu od nás“ od
destinace Novohradsko-Doudlebsko, a to pro
dalšího výrobce regionálního produktu – Pivo
Bejval z Olešnice

Velká nabídka šperků a módních doplňků znač-
ky Dream handmade od Andrey Novák Vachové

Mezi nabízenými „jedlými“ produkty byly na-
příklad zdobené perníčky od Stanislavy Měchu-
rové či domácí semolinové těstoviny s bylinkami
od Ivany Vazačové a Lenky Vojčové

Užitkovou a dekorační keramiku nabízel nejen
Domeček z T. Svinů, ale i paní Šoškolová (na
snímku), která se věnuje keramice jako svému
koníčku

Pro paní Alenu Krejčí je včelařství nejenom ko-
níček, ale i součást jejího výzkumu v zaměstnání
na Přírodovědecké fakultě JU. Její produkty
jsou skvělé jak pro zdraví, tak i pro oči, zejména
díky krásným „kytičko-srdíčkovým“ etiketám

Ti, kteří mají rádi „ostřejší chutě“, si mohli
ochutnat a zakoupit chilli omáčky, chutney
a hořčice od paní Lucie Faktorové – Chilli
Lady, která značku „Opravdu od nás“ již
používá (u stolu momentálně chybí, neboť si
odběhla k degustační soutěži)

Barový pult se proměnil v místo degustační
soutěže pro návštěvníky festivalu. Kdo měl chuť
„s sebou“, mohl poznávat 3 druhy potravin:
pivo, ochucené medy a džemolády. Ti nejlepší
degustátoři obdrželi dárkové balíčky s regio-
nálními produkty
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Sázíme stromy pro budoucnost
Přidejte se k nám!

Naše organizace MAS Sdružení Růže, ve spolupráci s organizací
Sázíme stromy, připravuje projekt rozsáhlé výsadby stromů v obcích
našeho regionu. Společně s obcemi chceme přispět k ozelenění místní
krajiny a vytvořit nové příležitosti pro rozvoj přírodních prostor, které
budou přínosné pro životní prostředí i místní komunitu.

Naše výsadba je zaměřena na rozmanité druhy stromů a keřů, které
přirozeně patří do naší krajiny, jako jsou lípy, duby, javory a ovocné
stromy. Společně vysázíme aleje podél silnic, remízky podél cykloste-
zek, či jednotlivé stromy a keře v blízkosti kaplí a na návsích. Díky pod-
poře od Sázíme stromy bude zajištěna nejen samotná výsadba, ale i
potřebné materiály jako kůly a pletiva, a to vše zdarma pro zapojené
obce.

Výzva dobrovolníkům!
Rádi bychom do akce zapojili nejen naše členy, ale i širokou veřej-

nost, a to včetně rodin s dětmi, škol i místních spolků. Pomozte nám sá-
zet stromy, které budou dědictvím pro budoucí generace. Společnými
silami můžeme obnovit tradiční přírodní prvky v našem regionu, při-
spět k lepší kvalitě vzduchu a vytvořit příjemné prostředí pro obyvatele
i návštěvníky.

Chcete se připojit jako dobrovolník? Sledujte naše webové stránky a
sociální sítě, kde brzy zveřejníme podrobné informace o termínech a lo-
kalitách výsadby. Budeme vám vděční za každou pomocnou ruku!

Sázejme společně pro zelenější a zdravější budoucnost naší krajiny!
Ing. Magdalena Chytrová, manažer MAS

SPOLEČNÁ ZEMĚDĚLSKÁ POLITIKA
Připravujeme výzvu pro podnikatele a zemědělce
– Fiche č. 4
Vážení podnikatelé a zemědělci, připravujeme pro vás další příležitost
k získání podpory pro vaše projekty! Na jaře roku 2025 plánujeme vy-
hlásit výzvu v rámci Fiche č. 4, zaměřenou na posílení regionální eko-
nomiky, zvýšení zaměstnanosti a podporu inovativních nápadů. Tato
výzva bude určena všem podnikatelům a zemědělcům, kteří plánují in-
vestovat do rozvoje svého podnikání, technologií či inovací, nebo chtějí
rozšířit nabídku služeb pro místní obyvatele i návštěvníky. Sledujte
naše webové stránky a sociální sítě, kde budeme pravidelně zveřejňo-
vat novinky a konkrétní podmínky výzvy, nebo nás kontaktujte přímo
na našem e-mailu: chytrova.magda@gmail.com

Adventní čas
Doba rozjímání, dobrých skutků, dohánění restů, ohlížení se zpět na

to, co jsme vykonali nebo jak jsme se v které životní situaci rozhodli.
Více než kdy jindy v tomto období myslíme na své blízké, chceme se
jim více věnovat, obdarovat je pozorností, péčí anebo dárkem.

Rodinní pečující nedávají jen v tomto období – rozdávají pomoc a
podporu celý rok. Socioložka Jiřina Šiklová v jednom rozhovoru o stáří
a péči doma krásně shrnula, že i přes toto nasazení, je jednodušší přij-
mout roli pečovatele než opečovávaného. Na druhou stranu to ale má
pečovatel těžké a má (zcela po právu) na toho, komu pomáhá, někdy
velký vztek. Vztek na to, jak se k němu druhý chová, jak nespolupracu-
je, jak si vybírá (např. co bude jíst, zda se oblékne atp.).

On to nedělá naschvál. Buď to dělá z nepozornosti, z neschopnosti
(mentální nebo i fyzické) nebo prostě proto, aby si udržel svou lidskou
prestiž – pocit, že ještě může o něčem rozhodovat, něco ovlivňovat.

Pečující se nutně potřebuje odreagovat. Uvědomit si, že mu to ten,
o koho pečuje, opravdu nedělá naschvál. Když to člověk zvládne, tak je
dobré, když si to sám pro sebe pojmenuje. A báječné také je, když má
kolem sebe pár lidí, se kterými o této situaci (tomhle vzteku) může
mluvit.

Jiřina Šiklová věřila, že možnost
vypovídat se velmi pomáhá k uklid-
nění pečujícího a spíš než věty
typu: „Neblbni, to víš, že ti to
máma nedělá schválně.“ je mno-
hem lepší prosté naslouchání a
přitakání: „Rozumím ti, opravdu
to nemáš lehký.“ Ono je to vlast-
ně u každého problému. To vy-
slechnutí je možná důležitější
nežli samotná náprava situace.

Nejen v adventu, ale po celý
rok vám přejeme hodně blízkých
lidí, kterým se můžete bez obav svěřit neje-
nom se svým vztekem. A pokud pečujete
o svého blízkého, pak vězte, že pečovatelská
služba je tu od toho, aby vám ulevila. Pomoh-
la vám tak, aby pečování nebyla jenom dřina,
ale také radost.

M. Strapková, pečovatelská služba Archa
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Chystá se veliká záře
Připojte se k nám!

Také se těšíte na Vánoce, protože září světlem? I my chceme přispět,
aby světlo pro umírající zářilo co nejjasněji. Opět po roce se můžete za-
pojit do sbírky Zajiskřete pro hospic. Rozsviťte spolu s námi v době
adventu světlo naděje pro umírající a umožněte lidem na sklonku
života zůstat doma, kde to mají rádi. Každý rok se postaráme při-
bližně o 100 rodin, v jejichž středu se ocitl umírající člověk. Vytvo-
říme i v těžkých chvílích závěru života prostor pro důstojnost, klid a
rozloučení.

Zajiskřete pro hospicovou péči a pomozte změnit způsob umírání
v České republice k lepšímu. Darujte částku dle Vašich možností a
splňte spolu s námi umírajícím jejich přání zemřít v blízkosti rodiny
a s odbornou zdravotnickou podporou. Staňte se dárci a podpořte sbírku
Zajiskřete pro hospic 2024. Cílem naší sbírky je částka 300 000 Kč, sle-
dujte nás na sociálních sítích, kde se dozvíte aktuální informace o tom,
jak se nám společně daří.

Velmi si Vaší přízně ceníme!
www.kleofas.cz/zajiskrete-pro-hospic

Petra Pfeiferová
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Co se dělo ve školce…
V naší školce se stále něco děje, a protože rádi tančíme, zpíváme

a posloucháme pohádky, navštívila nás opět paní lektorka s písničkou
a pohádkou. Děti ze všech tříd si tak 23. a 24. října poslechly pohádku
o zvířátkách, zazpívaly si a protáhly se. Na tento program se vždy vel-
mi těší.

Po podzimních prázdninách jsme se ve školce všichni sešli ve stra-
šidláckých kostýmech. A tak byla školka plná duchů, kostlivců, čaro-
dějnic, čarodějů a dalších strašidel. Ale nikdo se nebál, všichni si
zařádili, zasoutěžili, zatančili a užili si plno zábavy. Navštívili jsme
také strašidelnou kolničku v Apatyce. I letos moc děkujeme za pozvání
a sladkou odměnu.

V týdnu od 4.–8. listopadu jsme netrpělivě vyhlíželi vítr, abychom si
společně mohli zalétat s draky. Pouštěli jsme je na Jánské louce u auto-
busového nádraží, zvládli jsme je i vyrobit, zacvičit si s nimi a užít si i
plno dalších her. Pouštění draků je oblíbenou podzimní aktivitou snad
všech dětí. A kdo zrovna nedržel draka v oblacích, ten se proháněl po
louce s větrem v zádech a drakům nahoru mával.

Vzdělávací projekt Medové snídaně proběhl v naší školce v úterý
5. listopadu. Postupně se děti ze všech tříd vystřídaly u pana včelaře,
který měl hravou a vzdělávací formou připravené povídání o životě
včel. Všechno povídání doplnil obrázky, zvuky a opravdovými včelař-
skými potřebami, které si děti mohly vyzkoušet. Přivezl nám také uká-
zat několik včeliček, abychom si je za sklem mohli pěkně zblízka
prohlédnout. Na konci proběhla ještě ochutnávka chleba s máslem a me-
dem. Děti se dozvěděly plno nových informací a jako dárek si odnesly
pastelky, omalovánku a magnetku. Dostali jsme také sklenice medu,
z něj nám paní kuchařky připravují čaj nebo si ho mažeme na svačinu.
A na Vánoce si z něj určitě upečeme perníčky! :-)

S pohádkou „O líné sově Emilce“ dorazilo ve středu 6. listopadu di-
vadlo Bambini. Pohádkový příběh doplněný písničkami poučil děti, že
lenost se nevyplácí. A tak jsme všichni společně naučili sovu Emilku
cvičit…ta měla ale radost. Dětem se divadlo moc líbilo a těšíme se na
další představení.

Protože se blíží zima a naše školková zahrádka je téměř zapadaná
listím, vyrobili jsme s dětmi klíče a v pátek 8. listopadu jsme si zahrád-
ku zamkly. Uklidili jsme si hračky, lavičky, vymetli domečku a připra-
vili celou zahrádku na zimní spánek. Na jaře se budeme těšit, až si zase
budeme moct hrát na pískovišti, houpat se a užívat si sluníčka.

Pondělní svátek svatého Martina nám sice sníh nepřivezl, ale přesto
jsme si jeho svátek tradičně užili. Na školkové zahradě jsme se v odpo-
ledních hodinách sešli s dětmi i rodiči, ti měli možnost projít si připra-
venou plotovku a zjistit, co o svatém Martinovi ví. Zahřáli jsme se
přichystaným punčem a občerstvili dobrotami od rodičů. Za ně všem
rodičům opravdu moc děkujeme. Po převyprávění krátké legendy našly
děti schovaný poklad, o který se s ostatními podělili. Náš Martin si pak
osedlal bílého koně, a společným lampionovým průvodem kolem ná-
městí jsme celé odpoledne uzavřeli. Děkujeme za velkou účast a bu-
deme se těšit při dalším společném setkání.

V úterý 12. listopadu pokračovali předškoláci v práci v keramické
dílně. Chystají si totiž vánoční výrobek, na který už se moc těší.

Ve třídě Koťátek a Žabiček proběhla ve čtvrtek 14. listopadu hodina
s paní učitelkou ze ZUŠ. Děti si zahrály pohybové hry s hudbou, nauči-
ly se podzimní písničku, procvičily barvy a také jemnou motoriku.

Zvířátka ze ZOO Dvorec k nám dorazila v pátek 15. listopadu
s programem „Kde bydlí zvířátka“. V krátké prezentaci nám paní ze
ZOO představila některé jejich obyvatele a ukázala nám, jaké domečky
poskytují přístřeší nejrůznějším zvířátkům. Na ukázku nám přivezli
ukázat mnohonožku, která měla prý téměř 250 nožiček, potom šneka
afrického, krajtu královskou a také kajmanku dravou, ze které jsme
měli všichni opravdu respekt.

A teď už se společně těšíme na blížící se vánoční čas, vůni cukroví a
rozsvícené vánoční stromečky. Přejeme všem klidné a pohodové vá-
noční svátky a budeme se těšit na další setkávání v novém roce.

Vaše novohradská školka

Broučci v Apatyce

Koťátka v Apatyce

Sluníčka v Apatyce
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Broučci – Drakiáda

Broučci – Zamykání zahrádky

Martinská jízda a lampiónový průvod

Žabičky Drakiáda

Projekt Medové snídaně

Sluníčka – Zamykání zahrádky

Strašidlení u Broučků

Strašidlení u Koťátek Žabičky – Strašidlácké dny

ZOO Dvorec v MŠ

Foto ze školky (pokračování ze str. 13)
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Z naší školní družiny,
aneb zahradník Kvído informuje

Milí rodiče a přátelé,
rád bych vás informoval o tom, co se v listopadu dělo v naší školní
družině „U Klouzajícího sluníčka“. Máme za sebou spoustu zajíma-
vých a zábavných aktivit, které si děti opravdu užily.

Začali jsme strašidelnou šipkovanou Štítem, kde děti z první třídy
luštily strašidelnou tajenku a hledaly své „ztracené kamarády“. Byla to
akce plná napětí, spolupráce a radosti.

Na Halloween jsme připravili odpoledne plné strašidel, her a sou-
těží. Děti se zapojily do pohybových i logických aktivit, vyzkoušely si
běhací diktát a nechyběla ani pořádná dávka strašidelné atmosféry.

S turistickým kroužkem jsme navštívili hřbitov při příležitosti Duši-
ček. Děti si připomněly význam tohoto svátku, zapálily svíčky a uctily
památku zesnulých. Byla to poklidná a důstojná chvíle, která zároveň
poskytla příležitost k zamyšlení a rozhovorům o tradicích a rodinných
hodnotách.

Velké poděkování patří manželům Koželuhovým, kteří nám věnovali
nádherné květiny. Děti se rozdělily do dvojic a každá dvojice si převzala
svou rostlinu, o kterou se teď pravidelně stará. Projekt děti nejen baví, ale
také je učí péči, zodpovědnosti a trpěli-
vosti. Za tuto krásnou příležitost, která
obohacuje náš program, jsme opravdu
vděční.

Blíží se Vánoce, a tak je u nás příprava
na svátky v plném proudu. Děti s nadše-
ním vyrábějí vánoční ozdoby, dekorace
a další předměty na náš vánoční trh.
Vánoční výzdoba už začíná zdobit naše
prostory, a všichni se těšíme na slav-
nostní atmosféru.

Děkuji vám za podporu a těším se na
další společné zážitky!

S pozdravem Kvído

Milí rodiče, přátelé,
přejeme vám přátelsky a vesele,
Vánoce krásné, plné radosti,
a do nového roku zdraví dosti.

Ať domovem zní smích a klid,
vše špatné, nechte venku být.
Pod stromečkem lásku a pohodu mějte,
s blízkými chvíle kouzelné užívejte.

Děkujeme, že jste tu s námi,
vaší podpory si vážíme.
Ať nový rok splní vaše přání
to vám všichni přejeme!

Děti a vychovatelky ze školní družiny
„U Klouzajícího sluníčka“

Halloweenské odpoledne
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Halloweenské odpoledne

Turistický kroužek Vyrábění popisků ke květinám

Foto ze školní družiny (pokračování ze str. 15)
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ZE ŠKOLY
S žáky 3. A. jsme si letos učivo o naší obci zpestřili návštěvou hned

několika zajímavých míst v Nových Hradech. Byli jsme v truhlárně
pana Mráze, v autoservisu pana Staňka, v autolakovně pana Smrčky, ve
výrobní hale Motoru Jikov. Děti neskrývaly nadšení, obdivovaly šikov-
né ruce i jejich práci zblízka. Také jsme navštívili Novohradské muze-
um a městskou radnici, děti nahlédly do historie i současnosti našeho
města. Všude nás přijali s laskavým pochopením a trpělivostí. Všich-
ni, kteří nám svůj čas při exkurzích věnovali, mají naše upřímné podě-
kování.

Za 3. A. třídní učitelka a obě paní asistentky
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Knoflíková písnička
na II. stupni

V týdnu od 21. 10. do 25. 10. 2024 jsme
s žáky druhého stupně navštívili v rámci hodin
výtvarné výchovy výstavu Knoflíková pís-
nička. Paní Růžena Bílková zde vystavovala
62 textilních obrazů plných knoflíků. Jako do-
provodný program potom žáci pracovali na
návrhu vlajky naší školy.

Mgr. Kateřina Marešová

Švamberkové
v proměnách pěti století

Dne 2. 10. navštívili žáci 7., 8. a 9. ročníku v rámci cyklu Podzim-
ních přednášek Novohradského muzea přednášku na téma Švamber-
kové v proměnách pěti století. Přednášejícím byl pan prof. PhDr.
Jaroslav Čechura, DrSc., který žáky seznámil s rodem Švamberků a
jeho historií nejen v rámci Novohradského kraje, ale i celé republiky
a s jeho vývojem v souvislostech s významnými českými historic-
kými událostmi. Žáci mohli na závěr pokládat doplňující otázky,
které je, nejen na toto téma, zajímaly a doplnily jejich vědomosti
získané při výuce.

Mgr. Lucie Schattauerová
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Zoologická exkurze
do ZOO Praha

V pátek 27. 9. 2024 jsme se v rámci výuky
zoologie obratlovců vydali s IX. A do ZOO
Praha. Prohlédli jsme si mnoho zajímavých a
často i téměř nových expozic, například Re-
zervaci Dja s gorilami nížinnými (dvě malá
mláďata) nebo nový výběh pro koně Převal-
ského, záchranný projekt, kterým je pražská
ZOO celosvětově proslulá. Počasí nám nad
očekávání přálo a exkurzi jsme si užili.

Mgr. Lenka Kučerová

Děti z 2. A navštívily keramickou dílnu Kána
Začátkem listopadu jsme zavítali do keramické dílny Kána, kde jsme strávili krásné dopoled-

ne tvořením vánočních dárků. V dílně nás přivítala paní Liduška Macková, která nám ochotně
pomáhala a radila, jak s hlínou pracovat. Kromě paní Lidušky Mackové nám pomáhala, pokud
bylo potřeba, a dohlížela na celý průběh tvoření i naše paní učitelka.

Do práce jsme se pustili s nadšením a vytvořili jsme krásné keramické výrobky. Vznikly ori-
ginální dárky, které se ještě budou glazovat, aby pod vánočním stromečkem udělaly velkou ra-
dost a staly se milým překvapením pro obdarované.

Tvoření nás velmi bavilo, a kromě dárků jsme si odnesli i spoustu zážitků a radost z vlastní
práce.

Do dílny Kána chodíme moc rádi, je to místo plné tvořivosti, ale i radostných chvil.
paní učitelka Marie Rolínková a druháčci z Áčka

Zahájení činnosti
školních

pěveckých sborů
Oba školní pěvecké sbory se podařilo díky

potřebnému zájmu otevřít. Sborový zpěv pro-
bíhá opět formou nepovinného předmětu. Set-
kání Fermaty uskutečňujeme každou středu od
14.20 do 15.05 hodin. V tomto školním roce
navštěvují sbor zájemci ze všech tříd na II. stup-
ni, 11 dívek a 1 chlapec. V Novohradském zvo-
nečku zpívá 13 sboristů. 5 dívek z 6.–8. tříd se
rozhodlo docházet na zkoušky obou sborů.
Oproti loňskému roku byla výuka Zvonečku
z organizačních důvodů posunuta od 12.55 do
13.40 hodin. V současné době připravujeme
repertoár písní s vánoční tematikou a těšíme se
na shledání při adventních koncertech.

Mgr. Jana Štorová, DiS.
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Informační centrum si pro Vás připravilo pár tipů na vánoční dárky,
kterými můžete obdarovat své blízké pod stromečkem. V nabídce jsou
krásně zpracované knihy s poutavými příběhy o Novohradských ho-
rách, jejich krajině a lidech, historické knihy a knihy z nedávných let
…knihy od místního znalce, fotografa a průvodce Milana Koželuha, rodáka Petra Junka
a Michala Jarolímka, místního patriota Jana Štiftera a jiných.

Mezi naše tipy patří úplně horká novinka Jan Černý z vinoře od Jaroslava Čechury, Z no-
vohradské farní vsi Rychnov u Nových Hradů do Kamenné, Konratic a Kondrače od Josefa
Šuplera a Za tichem – Novohradské hory od Jana Štiftera.

Pokud spíše oceníte jiný druh dárku, lze u nás zakoupit i šperky a záložky do knih od
A. N.Váchové a skleněné šperky od skláře J. Effmerta. Své blízké určitě potěšíte i svíčkou.

Informační centrum můžete navštívit do čtvrtka 19. prosince 2024.

Otevírací doba Informačního centra: PO–PÁ 8.00–11.30 12.30–16.00

Milí čtenáři
Novohradského zpravodaje,

přejeme Vám klidný
a neuspěchaný advent a srdečně

zveme na všechny kulturní
a společenské akce v průběhu

prosince. Těšíme se na setkání při
zahájení adventu, adventním trhu

či slavnostním koncertu
s andělským akordeonem,

ale stejně tak i při ostatních
kulturních příležitostech.

Přejeme všem krásné Vánoce
a ať se splní všechna Vaše

láskyplná přání, která k tomuto
období patří, a ať vánoční čas
prožijete ve zdraví a radosti.

Kulturní a informační
centrum Nové Hrady

KIC informuje
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Tříkrálová sbírka 2025
Podpora novohradského
kováře Daniela Černého

Vážení čtenáři Novohradského zpravodaje,
už tradičně se na vás v prosinci obracím s informacemi o Tříkrálové

sbírce. U nás na Nových Hradech a okolí, to je Byňov, Jakule, Údolí,
Štiptoň a Nakolice, budeme koledovat v sobotu 4. ledna 2025 dopoledne.

Letošní výtěžek z Tříkrálové sbírky darujeme novohradskému ko-
váři Danielu Černému, který se po loňském vážném úrazu zotavuje a
prodělává intenzivní rehabilitaci.

Závěrem bych chtěl pozvat především děti ale i dospělé, aby se
zúčastnily koledování na Tříkrálovou sbírku, protože tím hlavním po-
sláním Tříkrálové sbírky je rozdávat a zažít radost, naději a požehnání.
Zájemci o pomoc při sbírce se mi prosím ozvěte na číslo: 775 775 568.
Když bude dostatek vedoucích skupinek a malých koledníčků podaří se
nám přijít do každé rodiny a máme větší naději, že se nám tak podaří
Danielovi, našemu novohradskému kováři a kamarádovi, více pomoci.

Už předem děkuji všem koledníkům, vedoucím skupinek i dárcům a
přeji požehnaný adventní čas a klidné vánoční svátky.

Za Charitu České Budějovice Václav Švarc, koordinátor Tříkrálové
sbírky v Nových Hradech.

Následující řádky napsala o Danielovi jeho rodina.

Pomáháme Danovi
Daniel Černý je umělecký kovář, který se vedle své tvůrčí práce vě-

noval i lektorské činnosti, včetně odborného vedení mladých kovářů a
zahraničních studentů. V historické kovárně v Nových Hradech pre-
zentoval černé řemeslo i veřejnosti a malým dětem. S elegancí sobě
vlastní a často ke zděšení učitelek, učil děti, jak zacházet a pracovat
s rozžhaveným železem. Mezi jeho poslední práce patří Ptačí fontána

pro lázně Aurora v Třeboni a historický poklop na studnu do bývalého
Třeboňského kláštera.

Kovařina je jeho láska, ke které se chce vrátit. Stejně tak se chce vrá-
tit ke svým dvěma dětem, které na něj doma čekají. V důsledku úrazu
krční páteře, který se mu stal na podzim 2023, ochrnul. Celý rok strávil
v péči lékařů a rehabilitačních pracovníků. Od září 2024 je v domácí
péči u svých rodičů. Stále cvičí a postupuje sérii rehabilitací. Vzhledem
ke své houževnatosti a píli má naději na výrazné zlepšení. Vždy byl tím,
kdo pomáhal ostatním a stejně tak se teď i my snažíme pomoci jemu.

Vybrané prostředky budou použity na zajištění kvalitní odborné re-
habilitace, rehabilitačních a kompenzačních pomůcek a na zajištění
potřebné asistence.

Za Vaši finanční podporu předem děkujeme.

Zveme všechny příznivce lidových řemesel
a tradic do Novohradské kovárny na tradiční

ČERTOVSKÉ KOVÁNÍ
V SOBOTU 30. LISTOPADU 2024

13.00 – 17.00 hodin | Novohradská kovárna

Dan se školáky v Novohradské kovárně

Tříkrálové pivo 2025 – II. ročník
V lednu jsem psal v Novohradském zpravodaji o „Domácím vaření

piva“. Přemýšlel jsem o tom, jak propojit mé dvě „životní“ aktivity, va-
ření piva a Tříkrálovou sbírku.

Před rokem jsem uvařil tři druhy piv, pivo Kašpar, Melichar a Balta-
zar a naplnil je do flaštiček o obsahu 0,33 l. Navrhl a vytiskl etikety,
rozdělil vždy po třech do taštiček, polepil logem Tříkrálové sbírky s QR
kódem, který mi dodala Charita České Budějovice a rozdával různým li-
dem – především přátelům ale i těm, kteří sami projevili zájem. Rozdával
jsem je zdarma. Lidé se mohli sami rozhodnout kolik budou chtít přispět.
Nakonec se touto formou podařilo shromáždit finanční prostředky ve
výši 6.653 Kč.

Letos bohužel nemám čas ani sílu abych toto vše realizoval z vlast-
ních prostředků a úsilí. Ale protože jsem v letošním roce absolvoval
rekvalifikační kurz na Jihočeské univerzitě se zaměřením na pivovar-
nictví a stal se ze mne profesionální sládek, získal jsem mnoho přátel
mezi domácími pivovarníky a sládky. Rozhodl jsem se tedy, že oslovím
několik absolventů tohoto kurzu z předešlých ročníků a pokusím se
společně s nimi i letos realizovat Tříkrálové pivo. Jak to všechno nako-
nec dopadne to uvidíme v lednu. Sety s Tříkrálovým pivem se budou
rozdávat v průběhu měsíce ledna. V setu bude i průvodní dopis o aktivi-
tách které budou touto formou podpořeny.

Letos tato doprovodná akce Tříkrálové sbírky podpoří Charitu Čes-
ké Budějovice a všechny aktivity uveřejněné v brožurce pro rok 2025.
Viz www stránky Charity České Budějovice.

Každý, kdo o tento prezent projeví zájem a je starší 18 let, jej ode
mne obdrží zdarma. Spolu s Tříkrálovým setem piv získá i informace
o účtu Tříkrálové sbírky, na který následně může přispět on-line. O výši
příspěvku dárce rozhodne sám. Čas a místo setkání si se mnou domluv-
te na telefonu 775 775 568. Množství setů je omezené a po jejich rozdá-
ní bude akce pro letošní rok ukončená.

Jde tedy o unikátní kombinaci vaření piva (i domácího vaření piva) a
dobročinnosti. Každý tak může ochutnat a vychutnat si pivo uvařené
pro tuto příležitost a zároveň podpořit dobrou věc. Přispějme společně
na internetových stránkách Tříkrálové sbírky a získejme unikátní od-
měnu, kterou bude možné nalít do sklenice a vychutnat si v příjemné
společnosti.

Vše dobré do nového roku přeje a na setkání se těší Václav Švarc,
sládek a koordinátor Tříkrálové sbírky na Nových Hradech a okolí

Tříkrálové pivo 2024
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Koželužnová bilance 2024
O výstavách, vernisážích a setkávání

V letošním roce jsme v galerii uskutečnili čtyři zcela ojedinělé vý-
stavy. Začalo to výstavou obrazů skvělé krajinářky Lucie Novotné, kte-
rá do galerie přinesla i „kus“ novohradské krajiny, několik listů grafiky
a poezii Josefa Kroutvora. Při druhé výstavě se u nás se svou fragmen-
tální malbou poprvé představil restaurátor a pozoruhodný malíř Milouš
Vacek žijící v nedaleké Olešnici. Třetí výstava nás zavedla až do daleké
Indie, a to díky úžasným fotkám J. K. Šmída. Poslední výstava nabídla
koláže z textilních materiálů a knoflíků, které několik let vytváří paní
Růžena Bílková ze Čkyně. Přijetí jejích prací bylo velmi vřelé a plné
obdivuhodných slov.

V rámci výstav jsme v galerii pořádali i doprovodný program.
Komentované prohlídky jsou již běžnou součástí výstav a letos jsme
doplnili i samostatné pořady. Bylo to Literárně-hudební odpoledne
inspirované dílem spisovatele J. Kroutvora v podání zpěvačky Moni-
ky Načevy a osobní prezentace knihy o „utajených malířích“ spisova-
tele Aleše Palána.

Zpěvačka Monika Načeva zpívá pod galerijní střechou básně J. Krou-
tvora za doprovodu cellisty

Při výstavě fotek o Indii mohli návštěvníci proniknout do atmosféry vzni-
ku snímku J. K. Šmída i prostřednictvím krátkého filmu

Přání a poděkování
pro Elišku

V několika předchozích letech praco-
vala jako „dohled“ u výstav i paní Eliška
Búdová. Její „dohled“ byl vždycky velmi
zodpovědný, byla jednou z „personálních
duší galerie“. Letos jste ji v galerii ale ne-
potkali a ze zdravotních důvodů to prav-
děpodobně už nebude možné i v dalším
období. Takže Eliško, tady je poděkování
pro Tebe: Děkuji Ti z celého srdce za tvo-
ji práci a službu pro galerii, za skvělý pří-
stup ke všem příchozím návštěvníkům a
přeji Ti opravdu hodně zdraví a sil do
dalších dnů. A pokud to bude možné, při-
jď do galerie v příštím roce alespoň „na
kukendo“. Květa

Žáci ZUŠ navštívili na jaře galerii, nechali se
inspirovat obrazy přírody L. Novotné a nama-
lovali další krajiny

První letošní výstava a malířka Lucie Novo-
tná, která svými obrazy i úsměvem rozzářila ce-
lou galerii

K hudebním doprovodům vernisáže zveme čas-
to místní muzikanty. Letos to byl i pan Pavel
Heidinger, který svým repertoárem udělal radost
všem hostům vernisáže, zejména paní Bílkové

Milí čtenáři zpravodaje a návštěvníci
městské galerie,

děkuji vám za zájem o letošní nabízený
program v Koželužně a za hezká a podnět-
ná slova k nabízeným formám výtvarného
umění. Poslední plánovaná prosincová vý-
stava, která již tradičně doplňovala ad-
ventní nabídku v našem městě, se letos
mimořádně neuskuteční. Přeji všem krás-
ný adventní a vánoční čas prožitý ve zdraví
a radosti, a třeba i s uměním.

Květa Jarolímková

Akademická malířka Renata Štolbová přijela za
paní Růženou Bílkovou těsně před deinstalací
výstavy. A vystavenými pracemi byla skutečně
nadšená

Paní Eliška Búdová při jedné z vernisáží
v Koželužně. Několik let pro ni byla galerie
místem „pracovních povinností“, které
plnila s radostí i humorem
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Záhadný Karel Traube II
(pokračování z minulého čísla)

Dle přihlašovacích lístků přijel Karel Traube do Nových Hradů
v roce 1933. V té době jeho otec odcházel do důchodu a Karel se ujal
správy lihovaru v Údolí. Významně mu také pomáhal jeho kmotr, které-
ho jsem zmínila v předchozím článku, tedy Karel Somen. Otec Karla
Traubeho zemřel v roce 1955 a na fotografii se psem je pravděpodobně
on1). Samotného Karla Traubeho můžeme vidět při příležitosti padesáté-
ho výročí VŘSR, tedy v roce 1967, kdy se nachází úplně vpravo2).

V roce 1945 převzala lihovar národní správa a o rok později byl uve-
den znovu do provozu. Roku 1947 se dostal do držení lihovarského
družstva, a to až do roku 1951, kdy byly zemědělské lihovary z jižních
Čech začleněny do Jihočeských konzerváren a lihovarů v Českých Bu-
dějovicích a následující roky proběhlo podobné „šachování“3). Stavba
však neměla dlouhého trvání, neboť byl lihovar v šedesátých let zbourán
a Traube o tom napsal rozsáhlý záznam do novohradské kroniky4).

Dochované dokumenty novohradského kronikáře spadají do konce
padesátých let. Shromáždil spousty informací k místní historii, které se
z velké části týkaly hlavně poúnorových událostí5). Velmi činný byl
okolo bývalého novohradského chorobince, kdy schraňoval dokumenty
k jeho historii. Usilovně psal na tehdejší Ministerstvo kultury a Státní
ústav památkové péče a ochrany přírody, kde
žádal o zařazení budovy chorobince mezi chrá-
něné stavby, neboť hrozilo jeho zbourání6). Vý-
znamně se podílel na objasnění záhady okolo
smrti a pohřebiště profesora Georga Bipparta.
Dokazuje to dopis, jehož odesílatel Hugo Ro-
kyta děkuje Traubemu za pomoc při bádání po
Bippartově hrobě. Traube zjistil, že Bippart
zemřel 1. dubna 1892 v Nových Hradech, jak
dokládá i zápis z matriky, a je spolu se svou
sestrou Karolinou pochován na novohrad-
ském hřbitově. Obecní výbor novohradský
se v roce 1898 usnesl udržovat a osvětlovat
hrobku včetně pomníku a starat se o to, aby
hrobka nebyla nikdy zrušena, a to podle přání
v závěti Karoliny Bippartové, která obci odká-
zala dva tisíce zlatých pro výstavbu chudobin-
ce. Z dalších poznámek Traubeho vyplynulo,
že se hrobka nachází v prvním oddělení třetího
novohradského hřbitova7).

V Nových Hradech následně Traube strávil dlouhá desetiletí, snad zde zažil i pád komunis-
tického režimu. Zřejmě byl i předsedou nebo členem v místním výboru pro kulturu, neboť se
z jeho pozůstalosti dochoval nespočet pozvánek na různé oslavy a besedy, týkající se kulturního
dění ve městě8). Rovněž měl být váženým občanem města9). Dle přihlašovacích lístků umírá
1. ledna 1993 ve Vyšším Brodě na nemoc krve. Toto datum bylo také potvrzeno z „živé“ matriky
úmrtí v tomtéž městě. Karel Josef Traube je pohřbený na třetím novohradském hřbitově. Jedná
se o poslední hrob po levé straně směrem k hrobce, a na náhrobku je vyobrazena alfa a omega.

Miroslava Dvořáková

Podzimní muzejní přednášky 2024
Od poloviny září do konce listopadu se uskutečnilo celkem

šest muzejních přednášek, které byly podpořeny z NDT Obec
přátelská rodině a seniorům 2024. Pravidelně jsme se potkávali
v Kulturně-spolkovém domě, kde jsme se dozvídali plno starono-
vých informací a také o samotné historii Statků. Slyšeli jsme
o šlechtickém rodu Buquoyů a jejich denících, ale i o tradicích na-
šich předků v průběhu roku. Dvakrát jsme také zavítali do raného
novověku, kterým nás provedl prof. Jaroslav Čechura se Švamberky
a také jsme předvedli jeho nově vydanou publikaci, kdy ústřední
postavou byl šlechtic ve službách pánů z Růže.

Výzva pro občany
Mnozí z Vás už nám poskytli fotografie, a tak prosíme o další,

které se týkají Nových Hradů a Novohradska, ideálně s popisem
místa, osob, událostí, příběhem atd. Nebojte se, originál si nenechá-
me, pouze je s Vaším svolením bezpečně oskenujeme, aby se foto-
grafie i nadále zachovala. Poslouží pro pozdější generace a zároveň
se zachytí i každodenní život. Budeme rádi, když se zastavíte v No-
vohradském muzeu od pátku do neděle, otevřeno od 10 do 16 hodin.
Předem mockrát děkujeme za spolupráci.

Za Novohradské muzeum, Miroslava Dvořáková

Otevírací doba v prosinci 2024:
Muzeum: pá–ne 10–16 h

Skanzen železné opony, Buquoyská hrobka:
na základě předchozí objednávky s min. 5 lidmi

Kontakty: muzeum@novehrady.cz, tel. 603 882 340
kicnovehrady.cz/m/

1)  Na základě knihy pohřbů, Kniha 1. 2. a dochované fotografie přiložené k dříve neuspořádanému fondu.
2) Na základě článku „Lihovar hraběte Buquoye v Údolí“. Fotografie převzata

z https://fotografie.novehradyhistorie.cz/fotos/a002.jpg [14. listopadu 2024].
3) Na základě článku „Lihovar hraběte Buquoye v Údolí“.
4) Novohradské muzeum, inv. č. 60, fond Kroniky 1945–1970, fol. 54–57.
5) Tamtéž, inv. č. 3, Osobní fond Ing. Karel Traube, fol. 1–12.
6) Tamtéž.
7) Jitka Šáchová, Co Wikipedie neví, Novohradský zpravodaj 8, 2019, s. 23.
8) Novohradské muzeum, inv. č. 8, Osobní fond Ing. Karel Traube, fol. 1–23.
9) Maryška, Nebuďme nevděční!, Novohradský zpravodaj 6, 2007, s. 4.
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Dr. Ottokar Stadler
šestkrát zvolený starosta Nových Hradů

Mezi nejvýznamnější starosty města No-
vých Hradů patří z doby Rakouska-Uherska
bezesporu Dr. Ottokar Stadler, který pracoval
v našem městě více než 50 let jako městský lé-
kař a přitom byl 6x zvolen starostou města. Byl
čestným občanem města a nositelem mnoha
dalších vyznamenání.

Ottokar Stadler, stejně jako velká většina
významných novohradských občanů, pochá-
zel z dalekého okolí. Narodil se 26. října 1833
v obci Slavonín čp. 27 (tehdy Schnobolin),
která je dnes součástí města Olomouc. V mat-
rice narozených jsou uvedena narozená čtyř-
čata, což je zcela vyjímečný případ. Rodiči
Ottokara byli truhlářský mistr 27letý Cyrill
Stadler a Kateřina dcera Matouše Zlámala
půlláníka z Černovic. Otcem Cyrilla byl Bar-
toloměj Stadler sedlák ve Slavoníně a matkou
Paulina Schenk.

Jako 26letý voják se zúčastnil Ottakar
Stadler jako K.u.K. podlékař v červnu roku
1859 ve druhé italské válce za nezávislost na
rakouské straně. Válka skončila porážkou Ra-
kouska, Ottokar Stadler byl vyznamenán císa-
řem Františkem Josefem I. Zlatým záslužným
křížem s korunou. O dva roky později se lékař
Ottokar Stadler oženil s 30letou Eugenií An-
ger, která se narodila v rakouské obci Bernhar-
dsthalu (česky Pernitálu), ležící poblíž řeky
Dyje v okrese Mistelbach.

Podle soupisů obyvatel se Stadler s manžel-
kou trvale usadil na Nových Hradech roku
1868 a začal zde pracovat jako městský lékař.
O osm let později se stává majitelem domu na
náměstí čp. 59. Na domě provedl opravy a
v roce 1880 vystavil druhé patro.

O. Stadler byl starostou podle A.Teichla
zvolen v roce 1887. V roce 1894 jako potřetí
zvolený starosta, zároveň ředitel Sparkasse a
městský a okresní lékař oslavil 40. výročí čin-
nosti praktického lékaře. Při této příležitosti
se konala bohoslužba v místním farním kos-
tele, kterého se zúčastnili četní obdivovatelé
jubilanta.

Další obecní volby se konaly v roce 1897,
po kterých byli jednomyslně znovu zvoleni
předchozí funkcionáři, a to počtvrté Dr. Otto-
kar Stadler městský a okresní lékař starostou,
pan Friedrich Buhl, obchodník jako první radní,
pan Johann Bažant hraběcí stavební inženýr
jako druhý radní a pan Wenzel Pichler, majitel
domu jako třetí obecní radní.

Začátkem května roku 1900 proběhly vol-
by do obecního zastupitelstva. Volby starosty
se konaly 19. května a přinesly velmi uspoko-
jivý výsledek, neboť náš předchozí statečný
starosta, pan městský a okresní lékař O. Stad-
ler, majitel vojenského kříže a válečné me-
daile, byl jednomyslně popáté zvolen. Je ve
funkci bez přerušení od roku 1887. Tato volba
je jasným všeobecným uznáním jeho prozíra-
vé, plodné práce a ukazuje důvěru, které se
pan Stadler těší.

Dne 28. 10. 1903 funkci starosty obhájil
obvodní lékař Dr. Ottokar Stadler. Byl jed-
nomyslně znovu zvolen a to již popáté. Je to
důkaz jeho popularity, kterou si vysloužil
u občanů díky své přátelské povaze a zdvoři-
losti ke všem. Dne 26.10. zároveň oslavil Dr.
Ottokar Stadler 70. narozeniny, k čemuž mu
ze všech stran gratulovalo velké množství
občanů.

Císař udělil starostovi Nových Hradů v roce
1904 panu Ottokaru Stadlerovi zlatý záslužný
kříž s korunou. Oceněný, který již řadu let nej-
záslužnějším způsobem působí jako městský
lékař a řadu let jako obvodní lékař, požívá
v Nových Hradech a širokém okolí všeobecné
vážnosti, která se také v říjnu 1903 při pří-
ležitosti oslav jeho 70. narozenin a v březnu
následujícího roku, u příležitosti 50. výročí ve
funkci lékaře a udělení čestného občanství, se
dočkal viditelného uznání.

Při volbě obecního výboru 28. května 1907
se starostou stal pošesté v řadě již 74letý ob-
vodní lékař O. Stadler, obchodník Friedrich
Buhl jako první radní, majitel firmy Josef
Schwingenschlögel jako druhý radní, hoteliér

Alois Goldschwendt byl zvolen jako třetí radní
a obchodník Karl Himmer jako čtvrtý městský
radní.

Dlouholetý a zasloužilý starosta města No-
vých Hradů, obvodní lékař Ottokar Stadler,
dne 12. srpna 1908 krátce po úmrtí své manželky
Eugenie rezignoval na svůj úřad. V nových
volbách byl starostou zvolen dosavadní první
městský radní pan Friedrich Buhl.

Bývalý starosta O. Stadler zemřel 28. dub-
na 1911 a byl za velké účasti spoluobčanů po-
hřben vedle své manželky na prvého máje do
hrobu na novohradském hřbitově. Jeho dům na
náměstí čp. 59 zdědili sourozenci po O. Stadle-
rovi, kteří žili v Rakousku, a proto vznikly
spory při konfiskaci. Dědicové uváděli, že se
jedná o rakouský majetek, který nepodléhá
dekretu prezidenta Beneše č.108 z roku 1945.
Nakonec dům přešel do majetku města Nové
Hrady.

Jiří Plch

Komentovaná prohlídka
Skanzenu železné opony

V listopadu se uskutečnilo několik prohlídek Skanzenu želez-
né opony na hraničním přechodu Nové Hrady – Phyrabruck. Při-
jeli sem jak učitelé z několika českých středních škol, tak třeba i
skautský oddíl z Třeboně, aby si tak v „listopadové době“ připo-
mněli témata týkající se ochrany státní hranice do roku 1989.
Nejprve si všichni „zopakovali“ dějepis Československého stá-
tu z pohledu ochrany st. hranic v letech 1918–1989, podívali se
na velkoplošnou ceduli se shrnutím let 1945–1989, prohlédli si
vystavené exponáty v „domečku“ skanzenu a pak se u drátěného
zátarasu dozvěděli, jak u něho kdysi probíhala ostraha (s malou
názornou ukázkou). Na závěr si všichni pustili několik videí z pa-
nelu Encyklopedie železné opony, kde nejvíce rezonovalo video
o pokusech překonání hranice a o mladých ochráncích hranic,
tedy od obě (ne)dávno minulé. KJ
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Informace z knihovny

KNIHA JAKO DÁREK – PRODEJNÍ VÝSTAVA KNIH
od 2. do 20. prosince

ve výpůjční době (pondělí, středa, pátek) v Městské knihovně v N. Hradech

1. prosinec je každoročně vyhlašován jako
Den pro dětskou knihu a od tohoto dne se mo-
hou zájemci těšit na prodejní výstavu nových
knih, zejména dětských, kde mohou návštěv-
níci knihovny zakoupit ve výpůjční době (pondělí 9.00–18.00, středa
9.00–16.00, pátek 13.00–18.00) svým blízkým knihu jako dárek.

Každoroční Adventní amnestie od začátku prosince do Vánoc by
měla přilákat čtenáře, kteří mají dlouho překročenou výpůjční lhůtu.
V této době jim bude při návštěvě knihovny pokuta prominuta. Nově
přihlášeným čtenářům v období Adventní amnestie nebude účtován
první roční poplatek.

DOVOLENÁ V KNIHOVNĚ V DOBĚ VÁNOC
od 23. do 31. 12. 2024 – ZAVŘENO

Městská knihovna v Nových Hradech vyhlašuje

ADVENTNÍ

AMNESTII
OD PONDĚLÍ 2. prosince do 20. PROSINCE

čtenářům budou prominuty
pokuty za překročení výpůjční lhůty

PŘIHLAŠOVÁNÍ NOVÝCH ČTENÁŘŮ NA 1 ROK ZDARMA

Kouzlo vánoční
Ó neříkejte, že jen svátkem dětí
jsou Vánoce, spíš dětmi jsme my zase;
za zvony, hlas jichž krajem rozléhá se
o půlnoci, kus bytosti všem letí.

Vše známe to juž takřka po paměti
a neklamem se v světel, cetek jase,
a víme, jak vše v krátkém zvšední čase,
však „Narodil se“ umíme přec pěti.

A cosi taje v nejtvrdší té hrudi
a cosi jihne v nejchladnějším oku
a cosi v nejtemnější duši zpívá

i tomu, kdo se po celý rok trudí,
cos plá jak paprsk duše ve hluboku:
To Mladost oknem vzpomínky se dívá.

Jaroslav Vrchlický:
Nové sonety samotáře (1891)

Okénko do knihovny
Díky za každé nové ráno / Halina Pawlowská
Novela známé autorky a scenáristky vypráví o problémech hlavní hrdinky Olgy, která touží
po lásce, ráda flirtuje a bojí se, že z ní nic nebude... Vtipný příběh se stal předlohou pro stejno-
jmenný úspěšný film, jehož scénář napsala sama autorka a který sklidil řadu prestižních oce-
nění.

S láskou z Paříže / Jules Wake
Román plný lásky od autorky Romantických útěků Julie Caplinové píšící pod jménem Jules
Wake. Paříž je pro mnohé nejromantičtějším městem na světě, ale Siena z francouzské met-
ropole prchá před panovačnou matkou a snoubencem, kterého více než láska zajímá byznys a
společenské postavení.

Čarodějky / Karin Krajčo Babinská
Tak jako existuje den, existuje i noc. Jako existuje světlo, existuje i tma. Debora a Táňa jsou
dvojčata, přesto jsou každá úplně jiná. Zatímco Táňa je slavná zpěvačka a svůj čas tráví na
koncertech či v honosném domě na kraji velkoměsta, Debora žije ve staré chalupě ukryté
v lese. Na místě, kde spolu sestry vyrostly a kde ženy jejich rodu – léčitelky i čarodějky – žijí
už po šest generací. Tragédie, při níž Debora málem přijde o život, je přinutí postavit se tem-
né minulosti i svým vlastním stínům. Protože tak jako existuje den, existuje i noc. Jako exis-
tuje světlo, existuje i tma.

KALENDÁRIUM
PROSINEC 2024
¡ 1. 12. 1889 uvedena do provozu první

veřejná elektrárna v českých zemích
- Městská elektrárna na Žižkově 135

¡ 4. 12. 1944 zemř. Alberto Vojtěch Frič,
cestovatel, botanik a etnolog
(nar. 8. 9. 1882) 80

¡ 6. 12. 1774 schválen Školní řád,
který zavedl povinnou školní docházku
v českých a rakouských zemích pro děti
od 6 do 12 let 250

¡ 14. 12. 1854 nar. Vojtěch Hynais,
malíř, autor opony ND
(zemř. 22. 8. 1925) 170

¡ 21. 12. 1834 ve Stavovském divadle
při provedení Tylovy Fidlovačky po-
prvé zazněla Škroupova píseň „Kde
domov můj“ 190

Všem, kteří mají rádi knihy a čtení,
čtenářům Novohradského zpravodaje

i všem ostatním
přeji moc krásné Vánoce beze spěchu,

strávené se všemi Vašimi blízkými,
klid, radost, pohodu a harmonii.

Knihovnice Drahomíra Císařová
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Jan Černý z Vinoře, recenze knihy
Rožmberské dominium bylo značným ma-

jetkovým a hospodářským celkem v zemích
Koruny české. Během ekonomického vrcholu
v druhé polovině 16. století se jeho území roz-
prostíralo na převážné části českého jihu, pře-
sahovalo do středu Čech i za zemskou hranici
do Rakous a obsahovalo oddělené ekonomické
enklávy na Moravě i ve Slezsku. Takto rozsáh-
lou strukturu spravoval velký počet úředníků
a jedním z nich byl Jan Černý z Vinoře – hej-
tman na několika panstvích (mj. Vimperk,
Nové Hrady, Třeboň), posléze purkrabí ve
Strakonicích. PhDr. Jaroslav Čechura podrob-
ně zkoumal Černým vlastnoručně psané listy a
jako badatel poprvé analyzuje tohoto muže ve
službách Rožmberků a jejich dominia.

V knize Jan Černý z Vinoře (cca 1520 –
1585/6) – svět rožmberského úředníka po po-
lovině 16. století nejprve objasňuje jeho pů-
vod - budoucí hejtman se zřejmě narodil ve vsi
Vinoř (nyní městská část Praha-Vinoř) a přes
neúplnost archivních pramenů autor tuto
možnost považuje za pravděpodobnou. V dal-
ších kapitolách popisuje ekonomické, společen-
ské a sociální reálie, související s hejtmanovou
činností a navíc i záležitosti právního charak-
teru, které dokazují Černého přepjaté vnímání
vlastní cti. Zároveň vyvrací tradované mýty
o respektované hierarchii tehdejší stavovské
společnosti – viz půhon (soudní žaloba) ke ko-
mornímu soudu vůči Petru Vokovi z Rožmber-

ka, se kterým se Jan Černý z Vinoře lidsky ani
společensky neshodoval.

Středobodem knihy jsou informace, který-
mi autor dokládá Černého sebevědomí vůči
majitelům panství, asociace ohledně Jakuba
Krčína z Jelčan i Mikuláše Rutarda z Malešo-
va, organizační a obchodní talent i principiál-
ní neměnnost uvažování ohledně vlastního
prospěchu. Příkladem je mj. analýza hejtma-
novy služby (zároveň spravoval statek Drs-
lavice a panství Vimperk) současně dvěma
pánům – Jáchymovi z Hradce a Vilému Voko-
vi z Rožmberka, popř. sdělení o zájmech pána
z Růže, které se během Vilémova vojenského
tažení do Uher týkaly tamního hovězího do-
bytka vhodného do chovů na rožmberském
dominiu.

Autor svůj stylisticky vytříbený text pro-
kládá mnoha dobovými citacemi z listů psa-
ných Černým i dalšími lidmi, které dokazují
jeho důkladnou orientaci v archivních prame-
nech, ve čtenářích vzbuzují pocit osobní pří-
tomnosti v předbělohorské době a seznamují je
s květnatou staročeštinou. Jako „sporné“ se jeví
použití současných slovních obratů - v 16. sto-
letí bylo v buchalterii (účtárně) rožmberského
dominia pravděpodobně technicky nemožné
spolu s penězi předávat „výplatní pásky“.

Knihu Jan Černý z Vinoře (cca 1520 –
1585/6) – svět rožmberského úředníka po po-
lovině 16. století doplňují černobílé fotografie
lokalit, kde hejtman působil, dobové korespon-

dence a map i plánů. V informativně bohaté
publikaci tak PhDr. Jaroslav Čechura popsal
život a kariéru muže z 16. století, kdy velký
majetkový a hospodářský celek byl spravován
pouze pomocí brku, inkoustu, papíru a jezdec-
kého koně - Janu Černému z Vinoře se o digi-
talizaci úřadování nesnilo…

PhDr. Jaroslav Čechura: Jan Černý z Vi-
noře (cca 1520 – 1585/6) – svět rožmberské-
ho úředníka po polovině 16. století, ISBN
978-80-88030-87-4, 176 str., 1. vyd., Bohu-
mír Němec – nakladatelství a vydavatelství
Veduta, České Budějovice – rok 2024.

Autor textu: Stanislav Vaněk
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11. Krajský pohár Allkampf-Jitsu dětí a mládeže 2.11.2024 České Budějovice

Novohradští karatisté byli úspěšní
V sobotu 2. listopadu 2024 se konal 11. Kraj-

ský pohár dětí a mládeže v Allkampf-Jitsu v čes-
kobudějovické Sokolovně, který byl pořádán
oddílem Sebeobrany Allkampf-Jitsu Sportov-
ního klubu policie České Budějovice. Morální
záštitu nad soutěží převzala primátorka Statu-
tárního města České Budějovice doc. Dr. Ing.
Dagmar Škodová Parmová. Slavnostní zahá-
jení soutěže provedli čestní hosté JUDr. Ing.
Tomáš Bouzek, náměstek primátorky, který
ji zde zastupoval a Ing. Jiří Fencl, předseda
Sportovního klubu policie České Budějovice.
Soutěže se zúčastnilo přes šedesát cvičenců
z oddílů Sokol Panthers Písek, Škola Jiu-Jitsu
a karate Krnov, AKJ Panthers Milevsko,
TJ Karate Nové Hrady, AKJ Trhové Sviny,
BUDO Systém TJ Loučka Zátor a pořádající
oddíl Sebeobrana AKJ Sportovního klubu po-
licie České Budějovice.

Pole startujících bylo rozděleno do jednot-
livých kategorií podle stáří a získaného stupně
technické vyspělosti soutěžících Kyu (barev-
né pásky na kimonu) od dětí až po juniory do
patnácti let věku. Celé klání nastartoval tzv.

„Turnaj bílých pásků“, ve kterém soutěžili
nejmladší bojovníci v disciplině randori. To-
hoto turnaje se mohou zúčastnit děti již od
5-ti let, které nemají získaný stupeň technic-
ké vyspělosti (barevný pásek na kimonu).
Dále se pokračovalo soutěží mladších žáků,
kteří závodí rovněž pouze v disciplině ran-
dori a starších žáků, kteří již soutěží ve
dvojboji – randori a tameschi wari. Další
disciplínou byla Hard Kata, kde soutěžící
soutěží v sestavách kopů, úderů, hmatů,
chvatů a krytů v předepsaných postojích
v technicky přesně daném embusenu, kde
ukazují obranu proti imaginárnímu útoční-
kovi. Disciplína stužkovaná je soutěž pro
nejmladší cvičence, kdy proti sobě nastupují
dvojce k bezkontaktnímu souboji ve kterém
je cílem vzít stužky, které mají oba soutěžící
za páskem (tři) a vítězí ten, kdo v časovém
limitu odebere více stužek. Tato disciplína
připravuje nejmladší závodníky na pohyb
v souboji, který přípravou na kontaktní dis-
ciplíny jako jsou v karate kumite a v All-
kampf - Jitsu Fighting.

Naše barvy hájili Nikola Morongová, kte-
rá dvě zlaté medaile, když zvítězila v kategori-
ích JY1 13-15 let od 6.kyu a kategorii Hard
Kata U18 děvčata. Ondřej Morong, vybojoval
bronzovou medaili v disciplíně Hard Kata U14
chlapci a dívky. V kategorii mladší žáci obsa-
dil pěkné čtvrté místo Marek Janovský.

Soutěž měla pěkný průběh a lze říci, že
všichni předvedli skvělé sportovní výkony a
zaslouží velikou pochvalu za to, že celý rok
pod vedením svých trenérů pilně trénovali.

Blahopřeji medailistům k zisku cenných
kovů, všem závodníkům za vzornou reprezen-
taci a děkuji rodičům za podporu všech sou-
těžících. Děkuji skvělému organizačnímu týmu
a rozhodčím, bez kterých by se soutěž samo-
zřejmě nedala pořádat.

Veliké díky patří všem našim sponzorům,
bez kterých by nebylo možné tuto sportovní
událost zorganizovat. Významnou pomoc pos-
kytla společnost Solis, jeden z největších do-
vozců traktorů v ČR a pan Martin Houser
Elektroinstalace a revize.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

Nikola Morongová zvítězila v disciplíně Hard
Kata

Zleva trenéři Martin Hermann, Tomáš Balík, závodníci Ondra Morong, Nikola Morongová, Ma-
rek Janovský, Kateřina Michaelová, trenéři Tomáš Hermann, Karel Morong a Marti Hermann

Zlatá medaile z Mistrovství kraje v karate

Nikola Morongová vítězila a nominovala se
na postupový závod na MČR

V sobotu 16. listopadu 2024 se konalo ve Vodňanech Mistrovství kraje v karate. Závodu se
účastnilo více jak sto třicet pět soutěžících z dvanácti oddílů Jihočeského svazu karate. Soutěžilo
se v disciplíně kata – souborná cvičení, a to celkem na třech zápasištích – tatami, kde závodníci
předváděli skvělé výkony při ukázce krytů, úderů a kopů proti imaginárním útočníkům. V počet-
né kategorii dorostenek v disciplíně kata, po skvěle zacvičené kata, zvítězila Nikola Morongová.

Naše závodnice si zajistila postup na výběrový závod (23.-24.11.2024 v Hradci Králové) na
Mistrovství ČR, které se bude konat 30.11.– 2.12.2024 v Pardubicích.

Blahopřeji Nikole, děkuji za vzornou reprezentaci a děkuji trenérům za přípravu naší
cvičenky.

Na Mistrovství ČR v karate se již nominovali David Macho a Jan Švenda v disciplíně kumite
v kategorii junioři. Držíme všem pěsti a přejeme hodně sportovního štěstí.

Martin Hermann, předseda oddílu karate Nikola skvěle zacvičila kata Empi
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Národní pohár v karate v Říčanech u Prahy

David Macho vybojoval
v disciplíně kumite bronz

V sobotu 2. listopadu 2024 se v Říčanech u Prahy konalo 3. kolo Národního poháru v karate,
tato soutěž je postupová a nominační na Mistrovství ČR. Na prestižní šampionát se sjelo více jak
tři sta čtyřicet závodníků, z osmdesáti třech klubů z celé ČR a bojovali o postupové body na nad-
cházející Mistrovství ČR.

V disciplíně kumite (sportovní zápas dvojic podle pravidel WKF) v kategorii junioři do 68 kg
vybojoval v silně obsazené kategorii David Macho bronzovou medaili. Zvítězil ve dvou postu-
pových kolech a bohužel byl zastaven členem státní reprezentace z oddílu TJ karate České Bu-
dějovice. V nastalé repasáži již David nedal soupeři šanci a velmi dobrým výkonem zajistil
našemu oddílu bronz a cenné body k postupu na nominaci na Mistrovství ČR, které se bude
konat v prosinci v Pardubicích.

V kategorii junioři -75 kg se probojoval ze základní skupiny Jan Švenda, který v dalších zá-
pasech podal dobrý výkon, ale stačilo to „pouze“ na bodované 7. místo.

Děkuji našim závodníkům za vzornou reprezentaci, trenérům za kvalitní soutěžní, taktickou
přípravu a rodičům za podporu našich závodníků.

Martin Hermann, předseda oddílu karate
David Macho a Jan Švenda na Národním poháru
v karate

David Macho vybojoval bronzovou medaili v kumiter Junioři -68 kg

Fotbal
40. místo v žebříčku FIFA, to je docela paráda!? Ano, to je umístění

našeho nároďáku! Pro srovnání, v roce 1976 jsme byli na 3. místě, za
hluboké totality! Zároveň jsme byli 1. na „Euru“ v Bělohradě. Roky
jsme neokusili žádné porážky! Tehdy se nás bála celá Evropa. Byl to
tehdy veliký zázrak. Vyhrát si ve sportu, který už tehdy jasně vévodil
světu. Klobouk dolů! Svět se tehdy učil od fotbalistů našeho nároďáku.
Jako byli Viktor, Panenka, Nehoda, Ondruš, Masný atd. Úspěch na
„Euru“ v Bělehradu byl největším zážitkem všem dob (u mě). Fotbal
má daleko největší členskou základnu!!! ...A to tehdy věděl každý. Jak
dovede být fotbal krásný, to ukázalo „Euro“ v Německu. Narvané všech-
ny stadiony. Přátelská ovzduší všech zúčastněných států a i diváků! Proto
nemám strach o světový fotbal!!!

A ještě jednoho poznatku, co jsem stihl. Kdo chodí v Německu,
Španělsku, Itálii, Nizozemí, Anglii atd? ...největší talenti! U nás se mu-
síme dělit talenty s hokejem a s florbalem! A to není dobré. Fotbal dává
„přeci“ 340 000 členů u nás! A to není málo. Také obézních malých
žáků fotbalu je mini-málo.

„Hokej je móda, fotbal je život!“
Miroslav Hruška
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UZÁVĚRKA
dalšího vydání

Novohradského zpravodaje
je 19. prosince 2024

Své příspěvky můžete zasílat
na adresu: kic@novehrady.cz

KDO INZERUJE, TEN PROSPERUJE!
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